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1. - UTICAJ NA PRAVOSUĐE 
Vučić o Vesićevoj sudbini: On je moj drug, ja se svojih drugova ne odričem 

Vesti Autor: nova.rs, Beta 25. nov 202423:39 

Ministar građevinarstva, saobraćaja i infrastrukture u ostavci Goran Vesić, koji je u 
pritvoru zbog nesreće u Novom Sadu, ne može utiče na svedoke, a da je hteo 
mogao je da utiče u dvadeset dana pre toga, rekao je predsednik Srbije Aleksandar 
Vučić u intervjuu na televiziji Pink. 

Na pitanje koja je sudbina Gorana Vesića, predsednik je rekao da to ne zna, ali da 
se svojih drugova ne odriče, prenosi nova.rs.  

„Nisam bog da znam šta će i kako da bude. Goran Vesić je moj drug, ja se svojih 
drugova ne odričem. Ja ne mislim da on sem objektivne odgovornosti nosi krivicu 
za ovo, ali ja nisam čovek koji će da ide da štrajkuje i da ruši tužilaštvo ili sudove 
zbog bilo čega“, rekao je Vučić. 

Predsednik je istakao i da mu je odluka oko određivanja pritvora Vesiću 
nerazumljiva. 

„On se nije krio, neće da beži nigde, on ne može utiče na svedoke – da je hteo 
mogao je da utiče u dvadeset dana pre toga. Ne može ni da ponovi krivično delo, 
on nije više ministar“, naveo je Vučić. 

- Podsetimo, ministru u ostavci Goranu Vesiću određen je pritvor do 30 dana zbog 
istrage pada nadstrešnice na Železničkoj stanici u tom gradu kada je poginulo 15 
ljudi, a tužilac Osnovnog javnog tužilaštva u Novom Sadu zatražio je od premijera 
Miloša Vučevića i Vlade Srbije da mu ukinu imunitet. 

Vesić je nakon hapšenja prošlog četvrtka stupio u štrajk glađu, a predsednik Vučić 
izjavio je rekao da će ga „zamoliti da to ne radi, ukoliko bude mogao na bilo koji 
način da stupi u kontakt s njim“. 

 
2. - 25.3.2025. 

U nastavku akcije borbe protiv korupcije, pripadnici Ministarstva unutrašnjih 
poslova, UKP, Odeljenja za borbu protiv korupcije, po nalogu Posebnog odeljenja 
za suzbijanje korupcije, Višeg javnog tužilaštva u Kraljevu, uhapsili su osam osoba. 

Zbog postojanja osnova sumnje da su izvršili krivično delo zloupotreba 
službenog položaja uhapšeni su M. G. predsednik MZ Donji Lipovac, M. M. 
predsednik MZ Grabovnica, I. M. predsednik MZ Vlajkovci, M. R. predsednik MZ 
Batote i S. M. predsednik MZ Žiljci. 

Zbog postojanja osnova sumnje da je izvršio krivično delo pranje novca 
uhapšen je D. E. (74), a zbog zloupotrebe službenog položaja u pomaganju N. K. 
vlasnik i ovlašćeno lice SZR „Knel“ Blace i M. O. iz Blaca. 

Krivična prijava u redovnom postupku biće podneta protiv Z. R, bivšeg 
pomoćnika predsednika opštine Brus, faktički odgovorno lice i ovlašćeno lice PD 
„MHE Klipić“ doo Razboja zbog postojanja osnova sumnje da je izvršio krivična 
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dela trgovina uticajem i zloupotreba službenog položaja, M. R. vlasnik i odgovorno 
lice PD „Gandi light“ doo, zbog postojanja osnova sumnje da je izvršio krivično 
delo zloupotreba službenog položaja u pomaganju, V. E. predsednik MZ Ravni, zbog 
postojanja osnova sumnje da je izvršio krivična dela pranje novca i zloupotreba 
službenog položaja, kao i protiv Đ. S. predsednik MZ Tršanovci, J. M. predsednik 
MZ Brđani, N. V. predsednik MZ Dubci, S. V. predsednik MZ Razbojna, M. G. 
predsednik MZ Lepenac, D. M. predsednik MZ Brus, G. S. predsednik MZ Igroš, 
M. Č. predsednik MZ Graševci, L. R. predsednik MZ Botunja, zbog postojanja 
osnova sumnje da su izvršili krivično delo zloupotreba službenog položaja. 

 
3. - 25.3. 
U nastavku borbe protiv korupcije, policija je uhapsila V. V. (65) iz Bora, zbog 
postojanja osnova sumnje da je izvršio krivično delo zloupotreba službenog 
položaja. 
Kako je saopštio MUP, on se sumnjiči da je kao pomoćnik gradonačelnika grada Bora i lice 
ispred Gradske uprave Bor zaduženo za praćenje realizacije javne nabavke kontejnera za otpad, 
čija je procenjena vrednost iznosila 40.000.000 dinara, u toku 2024. godine sačinio Zapisnik o 
primopredaji dobara ispred naručioca neistinite sadržine. 

Na taj način V. V. je, kako se sumnja, potvrdio da je dobavljač „Eastern office“ DOO Majdanpek 
isporučio kontejnere u skladu sa zaključenim ugovorom, sa kašnjenjem od 28 dana za koji period 
je obračunata zatezna kamata i obračunato umanjenje fakture po kojoj je Gradska uprava i 
izvršila plaćanje, iako su naručeni kontejneri isporučeni sa kašnjenjem od ukupno 49 dana, a sve 
u nameri da pribavi korist navedenoj firmi iz Majdanpeka. 

Kako se sumnja, V. V. je na ovaj način oštetio budžet Gradske uprave Bor za 839.550 dinara, što 
predstavlja zbir neobračunate ugovorene zatezne kamate za još 21 dan kašnjenja za koji je još 
trebalo umanjiti fakturu. 

4. - Zvučni top 
https://www.021.rs/story/Novi-Sad/Vesti/404641/MUP-zvucni-top-

novosadskoj-firmi-platio-tri-puta-vise-nego-Amerikanci-direktno-
proizvodjacu.html 
Prema trenutno dostupnim informacijama, Srbija je ove uređaje platila višestruko više 
nego američka savezna država Nju Hempšir, koja je ove uređaje nabavljala iste godine, 
piše Nova ekonomija. 
  
Koliko su koštali zvučni topovi? 
  
Kako je objavila Marinika Tepić, ukupna vrednost ovih zvučnih topova je 79 miliona 
dinara, što je oko 674.000 evra. Konkretno, sedam uređaja LRAD 450XL koštalo je oko 
52 miliona dinara uključujući PDV. Dakle, cena po komadu iznosila je oko 7,4 miliona 
dinara. 

Cena drugog tipa zvučnog topa, LRAD 100X, bila oko 26,6 miliona dinara, uključujući 
PDV, za devet komada. Cena po komadu, stoga, iznosi oko 2,9 miliona dinara. 
  
MUP je u okviru iste nabavke kupio i reflektor i priključak za napajanje, čime se trošak 
uvećao na 81 milion dinara. 
  

https://www.021.rs/story/Novi-Sad/Vesti/404641/MUP-zvucni-top-novosadskoj-firmi-platio-tri-puta-vise-nego-Amerikanci-direktno-proizvodjacu.html
https://www.021.rs/story/Novi-Sad/Vesti/404641/MUP-zvucni-top-novosadskoj-firmi-platio-tri-puta-vise-nego-Amerikanci-direktno-proizvodjacu.html
https://www.021.rs/story/Novi-Sad/Vesti/404641/MUP-zvucni-top-novosadskoj-firmi-platio-tri-puta-vise-nego-Amerikanci-direktno-proizvodjacu.html
https://novaekonomija.rs/vesti-iz-zemlje/da-li-je-bilo-korupcije-mup-zvucni-top-romaxu-platio-tri-puta-skuplje-nego-amerikanci-direktno-proizvodjacu


Nabavka je sprovedena 2021. godine, u vreme kada je ministar policije bio Aleksandar 
Vulin, direktnom pogodbom, bez raspisivanja tendera. 

5. - član Anketne komisije za utvrđivanje razloga pada nastrešnice Železničke 
stanice u Novom Sadu, Vladimir Obradović. "Odluke koje su donosil su za 
oko milijardu evra više koštale građane Srbije", rekao je on. 

„Preliminarne studije koje su rađene 2012. i 2013. godine i finansirane iz 
evropskih sredstava pokazuju da je projekat modernizacije pruge Novi Sad do 
granice sa Mađarskom trebalo da košta oko 330 miliona evra. Kako smo došli do 
cifre koja je plaćena kineskim konzorcijumima od oko 1,2 milijarde evra“, rekao je 
na konferenciji pod nazivom „Javna sredstva – tajne nabavke“. 

Kako je Aleksandar Vučić tada bio prvi potpredsednik Vlade Srbije, on je, prema 
rečima Obradovića, direktno odgovoran za resornim ministrima, a kako su sredstva 
dolazila iz Evropske unije, trebalo bi da se ispita da li je reč o nenamenskom 
trošenju novca. 

Za projekat rekonstrukcije pruge od Beograda do Subotice, koji nije ideja Vučiča 
več je ideja razrađena u vladi Mirka Cvetkoviča 2010. (u kojoj je Dinkić bio 
ministar ekonomije), napravljen je aranžman sa EU koja je bespovratno dala 3,95 
miliona evra konzorcijumu koji predvodi „Luj Beržer“, i trebalo je da se radi idejni 
projekat, studija što je potvrrđeno i u izveštaju MInistarstva građevine iz 2014. 
građevine, kazao je Obradović. 

Procenjena investiciona vrednost projekta, kako je kazao, je bila oko 330 miliona 
evra. 

„Kako smo došli do 1,2 treba da nam kažu. Vlada je uzela nepovoljne aranžmanje 
od Rusije i Kine. U ruskom aranžmanu urađen je deo od Pazove do Novog Sada, a 
u kineskom aranžmanu od Beograda do Pazove i od Novog Sada do granice sa 
Mađarskom“, rekao je Obradović. 

Uzeti su, kako je ocenio, skupi i nepovoljni krediti da bi moglo da se radi na 
netransparantan način i trebalo bi utvrditi da li su sredstva evropskih obveznika 
iskorišćena na pravi način. 

Upitno je, kako je istakao, i ko je i kada doneo odluke da se pruga preprojektuje sa 
160 na 200 kiliometara na sat. 

Obradović je predočio da je dokument koji je potpisala Mihajlović da se 
preprojektuje pruga za brzinu do 200 kilomatara na sat, iako je EU finansirala 
studiju koju radi Luj Beržer koja treba da bude do 160 kilomatara na sat. 

„Srbija je dala stotine miliona evra više da bi se putovalo osam minuta duže. To je 
takođe štetna odluka koju treba preispitati“, ocenio je Obradović. 

Frofesor FTN: Strating kao firma sa Vol strita 

https://n1info.rs/soft-import-post/od-prve-ideje-do-zavrsetka-radova-cena-rekonstrukcije-pruge-od-novog-sada-do-madjarske-prakticno-duplirana/


Profesor na Fakultetu tehničkih nauka u Novom Sadu Dušan Dobromirov koji je 
takođe član ove komisije, govorio je o kompaniji Starting kao prvom srpskom 
pravnom licu koje kao podizvođač direktno vodi ka nadstrešnici. 

Kako je kazao, analizarili su finansijske izveštaje za 2023. godinu koji su javno 
dostupni. 

„Našao sam se u čudu, pomislio da je pogrešan izveštaj i da je u pitanju firmna sa 
Vol strita, brojke, podaci su izuzetno dobri“, rekao je Dobromirov govoreći o 
poslovanju firme Starting. 

Ono što mu je zapalo za oko je to što je ta firma imala na računu 12 miliona evra u 
tom periodu. 

„Svako ko je imao posla sa privatnim firmama zna da je to neuobičajeno. Skrenule 
su mi pažnju vanbilasne stavke – uz poslovnu aktivu od 30 miliona evra postoje 
vanbilasne stavke od 40 miliona evra što je preterano“, kazao je on. 

Smatra da je neobično da jedna takva firma sa toliko uspeha i pokazatelja, da se 
desi ono što se desilo sa nadsrtrešnicom. 

..................................... 
26.3.2025. 

6. Stranka Srbija centar danas je saopštila da je uputila otvoreno pismo generalnom direktoru 
Elektroprivrede Srbije (EPS) Dušanu Živkoviću sa zahtevom da sve otpuštene radnike odmah 
vrati na posao i stavi van snage odluke o otkazima, ali i da otpusti fiktivno zaposlene. 

„Vi sigurno znate da su ljudski kadrovi presudni za dobar rad EPS-a. Živimo u vremenu kada je 
ljudski resurs u Evropi najtraženiji. Zbog toga bi, kao odgovorna država, morali da uradimo sve 
da naše ljude zadržimo, a ne da ih ponižavamo i dajemo im otkaze jer daju podršku studentima“, 
navodi se u pismu. 

Živković se, po oceni stranke Srbija centar. „osramotio“ kada je potpisao otkaze Dragoslavu 
Ljubičiću, Vesni Lakićević i Goranu Perišiću, „odgovornim radnicima koji na najpošteniji mogući 
način ispunjavaju svoje obaveze“, čime je, kako je navedeno „dokazao beskrajno poslušništvo 
trenutnom zločinačko kriminalnom režimu oličenom u nedelu i liku Aleksandra Vučića“. 

Među fiktivno zaposlenima u EPS-u je, kako piše u pismu, bio je i Miloš Stanojević, koji je bivšeg 
generalnog direktora tog preduzeća Milorada Grčića, koji je u pritvoru, zamenio na čelu opštine 
Obrenovac. 

„Odrekli ste se inženjerske etike i izgubili obraz i čast. Shvatate li da ste za ceo život sebe obeležili 
kao poslušnika koji je bespogovorno služio zločinačko-kriminalnom režimu zlostavljajući svoju 
braću i sestre dok ste istovremeno sebi navukli omču oko vrata, u smislu krivične odgovornosti, 
kada ste potpisali ugovor za izgradnju 1000 MW solarnih elektrana sa baterijama za 
samoregulaciju. A koliko sličnih, po Srbiju i EPS štetnih, projekata ste potpisali za vreme svog 
kratkog mandata, to najbolje vi znate. Ali, znamo i mi s tim da ovo nije mesto ni vreme da ih 
nabrajamo, biće vremena za to dovoljno i to vrlo brzo“, navedeno je u pismu. 



https://www.k-013.com/politika/srbija-centar-eps-da-vrati-na-posao-radnike-
a-otpustiti-vise-hiljada-fiktivno-zaposlenih 
 

7. - Forbes: Za koje radove je Starting tražio sedam miliona evra i koliko su koštali 
nadstrešnica i krov 

Više javno tužilaštvo (VJT) u Novom Sadu objavilo je ugovore koje je firma Starting zaključila 
za radove na železničkoj stanici u tom gradu, ali ne i sve ponude koje su deo tih ugovora. 

Dve ponude, vredne 1,9 i 5,11 miliona evra, date su na izvođenje radova na zgradi železničke 
stanice u Novom Sadu u prvoj i drugoj fazi. U drugoj, povoljnijoj ponudi, našli su se i radovi na 
nadstrešnici i terasastom krovu, piše Forbs Srbija. 

Reč je o ponudama za dva od tri ugovora koje je Starting imao na poslu rekonstrukcije 
novosadske stanice. Prvi je zaključen u novembru 2021. i naslovljen je kao Sporazum. On je 
vredeo 1,9 miliona evra i, kako se može zaključiti, to je bio ugovor o rekonstrukciji stanice u 
prvoj fazi. 

Drugi, Podizvođački ugovor, vredeo je 5,11 miliona evra i sklopljen je u julu 2022. godine. Treći 
ugovor je zaključen u septembru 2022. za instaliranje HVAC sistema i bio je vredan nešto više 
od dva miliona. 

U prvom ugovoru Starting je dao predlog troškova za adaptaciju sale restorana u krilu C čija se 
terasa nalazi s desne strane nadstrešnice. Za taj posao tražio je 54.919 evra. Drugi posao bila je 
adaptacija sanitarnog bloka u istom krilu - 39.403 evra. Zajedno, 94.300 evra. 

Treći posao u prvoj fazi radova bila je sanacija severne fasade zgrade na krilima B i C (prema 
peronima). Ponuda za ove radove iznosila je 87.454 evra. 

Četvrta sanacija bila je neophodna u prostorijama za smeštaj signalno-sigurnosne i 
telekomunikacione opreme (SS i TK prostorija). Ovi radovi čine i najveći deo ponude u okviru 
prvog ugovora. Ponuđena cena - 160.191 evro. 

Međutim, najvredniji deo poslova bio je projekat peronskih zidova na stanici. Koštali su, prema 
ponudi Startinga - 882.940 evra, a drugi po vrednosti bili su radovi na uređenju perona - 642.108 
evra. 

I na kraju, tu su bili i radovi na termotehničkim instalacijama od 23.895 evra, kao i radovi na 
peronskim nadstrešnicama - 31.137 evra. 

Sledeći ugovor, za drugu fazu rekonstrukcije stanice, zaključen je u julu 2022. Bio je vredan 5,11 
miliona evra. 

Dok dokument s ponudom za prvi ugovor ima više od 80 strana, u ovom je broj stranica 
neuporedivo veći - 289. 

Srušena nadstrešnica FOTO: Wikipedia/Mishyac 

Ono što razlikuje ponude za prvi i drugi ugovor jeste i način na koji su koncipirane. Dok su kod 
prvog ugovora radovi razdvojeni po objektima - sala restorana, SS i TK prostorija, peroni i 
drugo, ponuda kod drugog je razvrstana po vrstama radova na celoj stanici. 

Tako je od 5,11 miliona evra, najviše novca traženo za radove na aluminariji i bravarskim 
radovima - 1,59 miliona evra. 
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Slede kamenorezački radovi od 847.000 evra, suvomontažni radovi - 611.000 evra, izolaterski - 
464.000 evra, demontaža i rušenje - 266.000 evra, zidarski radovi - 241.000 evra i keramičarski 
radovi - 226.000 evra. 

Kako je ponuda data prema vrstama radova, nešto je teže preciznije definisati ukupnu vrednost 
radova na nadstrešnici. Ipak, neki delovi su jasno uočljivi. 

To je svakako metalno-staklena konstrukcija koja je dodata na nadstrešnicu. U ponudi i 
projektima je označena kao svetlarnik. Iz ponude se vidi da je za ugradnju 117 kvadrata 
svetlarnika traženo 485,94 evra po kvadratu ili ukupno - 57.058,11 evra. 

Tu je i oblaganje donje strane nadstrešnice mozaikom, za šta je traženo 51.047 evra. 

- Vučić: Korupcije je možda bilo, ali je nadstrešnica pala zbog greške struke 

Na te radove treba dodati i hidroizolaciju gornje strane nadstrešnice koja je prema podacima iz 
privremenih situacija iznosila 12.644,31 evro. Sve zajedno, nešto više od 120.000 evra. 

U ponudi se na tri mesta vide i predviđeni troškovi za radove na krovu. 

Prvi deo je uklanjanje starog sloja sa testerastog krova po ceni od 12,44 evra po kvadratu. Kako 
testerasti krov ima 1.495 kvadrata, ukupna ponuda za ovaj deo radova bila je 18.597,8 evra. 

Potom je sledila termoizolacija testerastog krova po ceni od 33,56 evra po kvadratu ili 50.172,2 
evra ukupno. 

I na kraju, ponuda sadrži i deo oko postavljanja hidroizolacione membrane. Ponuđena je cena od 
37,76 evra po kvadratu ili 56.451,2 evra. Ove tri stavke za krov nosile su ukupan trošak nešto 
veći od 125.000 evra.  

- Objavljena vrednost radova koje je izveo Starting: Nadstrešnica koštala više od 120.000 
evra 

Tri ugovora koja je Starting zaključio tako su imala inicijalnu vrednost od oko devet miliona 
evra, a neki ugovori su aneksirani više puta i neke računice pokazuju da je Starting navodno na 
osnovnih devet miliona evra, naplatio još tri miliona. 

U jednom od ugovora date su i cene za nabavku, izradu, transport i ugradnju mobilijara u 
renoviranoj stanici. 

Za stanicu je bila predviđena i nabavka tri stola za povijanje beba. Svaki je trebalo da košta 456 
evra (105/60/90 cm). Pult za umivaonik u prostoriji za povijanje beba stavljen je u ponudu sa 
cenom od 811 evra, a ogledalo iznad pulta za umivaonik (103×80 cm) - 105,5 evra. 

Nekoliko stavki Starting nije naplatio, a između ostalog, nula evra traženo je za nabavku i 
ugradnju sistema zaštite od ptica. 

- Neformalna nketna komisija stručnjaka iz više oblasti formirana samonicijativno, kako bi 
ispitala uzroke pada nadstrešnice na zgradi železničke stanice u Novom Sadu, pod kojom je život 
izgubilo 16 građana, traži da tužilaštva ispitaju odgovornost političara za donošenje te, kako 
kažu, štetne odluke.  

Odluka da se projekat modernizacije železnice realizuje u saradnji sa Rusijom i Kinom, a ne sa 
Evropskom unijom doneta je 2014, kad je na čelu Vlade bio Aleksandar Vučić, ministar finansija 
bio Mlađan Dinkić, a ministarka građevinarstva Zorana Mihajlović. 

Po preliminarnoj studiji iz 2012. i 2013. godine, modernizacija železnice od Novog sada do 
Subotice trebalo je da košta 330 miliona evra, a ne milijardu i 162 miliona dolara, koliko je za taj 
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posao na kraju plaćeno – saopštio je danas član Anketne komisije stručnjaka, profesor Fakulteta 
organizacionih nauka, Vladimir Obradović.  

Po aranžmanu ugovaranom 2011. godine, posao je trebalo da bude finansiran delom od 
evropskih grantova, a delom iz kredita Evropske unije, ali se od saradnje sa Evropskom unijom u 
tom poslu ipak odustalo. Posao je u maju 2018. poveren kineskim izvođačima. Obradović traži 
da domaće tužilaštvo ispita zbog čega je modernizacija železnice od Novog Sada do Subotice 
plaćena tri i po puta više od prvobitno planiranog iznosa. 

"Ne postoji drugo objašnjenje, već da smo taj koncept finansiranja koji nam je nudila Evropska 
unija, koji podrazumeva jeftine kredite i bespovratna sredstva u jednom delu, napustili samo zato 
što evropska metodologija i evropsko finansiranje ne poznaje prijateljske dogovore, ne poznaje 
izbor dobavljača bez konkursa", kaže profesor Fakulteta organizacionih nauka, Vladimir 
Obradović. 

Po planu da se kroz evropske kredite i grantove finansira modernizacija pomenute deonice, Unija 
je 2013. godine Srbiji odobrila grant od 3,95 miliona evra za izradu idejnog projekta, studije 
uticaja na životnu sredinu, studije izvodljivosti i tenderske dokumentacije, rekao je danas 
Obradović. Za konsultanta je izabrana francuska kompanija Luj Beržer.  

Prema toj dokumentaciji, pruga je bila projektovana za brzinu kretanja putničkih vozova od 160 
km/h, a ne 200 km/h, kako je predvideo novi projekat. Obradović od evropskog tužilaštva traži 
da ispita da li su evropski grantovi dati Srbiji iskorišćeni namenski.  

"Da li su sredstva evropskih obveznika, evropskih poreskih obveznika iskorišćena na pravi 
način, da li su oni ta sredstva namenili da se projekat realizuje onako kako je to predviđeno 
evropskim normama,  ili su oni mislili da je to okej finansirati da bi se kasnije Kinezima i 
Rusima ti poslovi ustupili?", pita član neformalne Anketne komisije, Vladimir Obradović. 

8. - Uskoro ističe garantni rok u kome bi sve nedostatke na brzoj pruzi trebalo da otklone 
izvođači, dve kineske i jedna ruska firma, ali od njih to niko izgleda nije ni tražio. Takav 
zahtev upućen je samo jednoj od nekoliko firmi zaduženih za nadzor, kojoj je ugovor istekao 
31. decembra 2022. 

Pišu: Vuk Z. Cvijić, Milan Ćulibrk 

Stanje železničke strukture u Srbiji zapravo je mnogo gore nego što bi se moglo zaključiti iz 
posebnog priloga u kome je na čak 135 strana, novi v. d. direktora Infrastrukture železnice Srbije 
Vladimir Maksimović nabrojao stotine nedostataka na dve deonice brze pruge od Prokopa u 
Beogradu do Novog Sada, koja je puštena u saobraćaj pre samo tri godine. Vozovi tom prugom 
od 1. novembra 2024. saobraćaju samo do Petrovaradina, zbog pada nadstrešnice stanice u 
Novom Sadu, koja je usmrtila 16 ljudi. 

Koliko je stanje alarmantno ilustrativno pokazuje i to što je Maksimović zahtev da se nedostaci 
što pre otklone uputio na pogrešnu adresu. I formalno, jer je materijale poslao bukvalno na 
pogrešnu mejl adresu, koju firma kojoj su upućeni ne koristi više od 26 meseci, otkako su 
prestale sve njene ugovorne obaveze. I suštinski, jer se nije obratio firmi koja je bila na čelu 
konzorcijuma za nadzor prve deonice od Beograda do Stare Pazove, nemačkoj nacionalnoj 
železničkoj kompaniji Dojče ban, tačnije njenom beogradskom ogranku DB inženjering i 
konsalting Gmbh. Projekt biro Utiber iz Novog Sada bio je, naime, samo jedan od članova tog 
konzorcijuma, kao i mađarski Utiber i Vikoti Mernok Iroda, te Cestra, Geo-dita i Geo-test iz 
Beograda. 

Neobavešteni direktor 

Zbog toga je Projektni biro Utiber, kome je Maksimović pisao, za njegov dopis saznao tek kada 
je Radar u prošlom broju otkrio detalje iz te prepiske. To su autorima ovog teksta potvrdili izvori 
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bliski akcionarskom društvu za upravljanje javnom železničkom infrastrukturom, čiji je vlasnik 
država. To potvrđuje i odgovor Projektnog biroa Utiber Maksimoviću, 21. marta, dan nakon što 
je objavljen tekst Režimski projekat veka sa hiljadu mana. Izvori Radara, koji su imali uvid u taj 
odgovor i materijal koji je Maksimović poslao 6. marta, ističu da su iz Projektnog biroa Utiber v. 
d. direktora Infrastrukture 15 dana kasnije obavestili da oni više ne mogu naložiti izvođačima 
radova da otklone uočene nedostatke iz prostog razloga što su njihove ugovorne obaveze istekle 
još pre dve, odnosno tri godine! 

Konkretno, za prvu deonicu, od beogradskog Prokopa do Stare Pazove, za čiju je gradnju 
angažovan konzorcijum dve kineske firme, Čajna reilvej internešnel i Čajna komjunikejšen 
konstrakšn kompani, ugovor o nadzoru prestao je da važi još 31. decembra 2023, a za deonicu od 
Stare Pazove do Novog Sada, koju je gradio ruski RŽD internešnel, godinu dana ranije, 31. 
decembra 2022. 

Iz Projekt biroa Utiber su Infrastrukturu železnice obavestili da su njihove ugovorne obaveze 
istekle još pre tri godine i da zato više ne mogu naložiti izvođačima radova da otklone uočene 
nedostatke na brzoj pruzi 

U tom odgovoru se podseća i da je ugovor o nadzoru radova na prvoj deonici sa Infrastrukturom 
u ime svih šest ponuđača 6. jula 2020. potpisao beogradski ogranak Dojče bana, DB inženjering i 
konsalting i da je on istekao 31. decembra 2023, dok je Projekt biro Utiber u ime grupe od pet 
ponuđača sa tom državnom firmom ugovor za drugu deonicu potpisao 21. jula 2020, s tim što je 
on istekao 31. decembra 2022. Članovi tog konzorcijuma bili su mađarski Utiber i Vikoti 
Mernok Iroda KFT, Cestra i Geo-dita iz Beograda. 

Oba ugovora o nadzoru radova na pruzi istekla su još pre dve i tri godine 

Drugim rečima, pošto su oba ugovora o nadzoru istekla, sve nepravilnosti koje su uočene trebalo 
je da otkloni sama Infrastruktura ili da se direktno obrati izvođačima radova, dvema kineskim i 
jednoj ruskoj kompaniji, da one, dok još uvek važe garancije, prugu dovedu u red. Upućeni u 
železnički saobraćaj objašnjavaju da su obaveze nadzora istekle praktično onog trenutka kada je 
završen tehnički pregled pruge i kada su obe deonice dobile upotrebnu dozvolu. Do tada je, kažu, 
investitor mogao da traži da firma, koja je bila na čelu konzorcijuma za nadzor, od izvođača 
zahteva da pre puštanja u saobraćaj obezbede da sve bude cakum pakum i da otklone sva 
odstupanja od dogovorenih standarda. 

Sada je, međutim, kasno za to. Ministarstvo građevinarstva, saobraćaja i infrastrukture za samo 
pet dana, između 12. i 17. marta 2022, izdalo je četiri privremena rešenja o upotrebnoj dozvoli za 
drugu, 40,4 kilometra dugu deonicu brze pruge od Stare Pazove do Novog Sada. Sva četiri 
rešenja, u koja je Radar imao uvid, potpisala je državna sekretarka Aleksandra Damnjanović, 
jedna od retkih koja je zadržala svoju poziciju u tom ministarstvu. Zbog pada nadstrešnice u 
Novom Sadu, naime, dotadašnji resorni ministar Goran Vesić i njegov prethodnik Tomislav 
Momirović morali su da podnesu ostavke, a optužnicom Višeg javnog tužilaštva u Novom Sadu, 
pored Vesića, obuhvaćena je i njegova pomoćnica Anita Dimoski. 

U prvom delimičnom rešenju za deonicu od Stare Pazove do Inđije od 12. marta navodi se da je 
„komisija za tehnički pregled utvrdila da je objekat izveden u skladu sa projektom za izvođenje i 
projektom izvedenog objekta“, da je „investitoru dostavila izveštaj o izvršenom tehničkom 
pregledu“ i da je „objekat podoban za upotrebu“. Tri dana kasnije, uz slično obrazloženje, izdato 
je delimično rešenje o upotrebnoj dozvoli za deo pruge od Petrovaradina do Novog Sada, a 17. 
marta za deo od Inđije do Sremskih Karlovaca, kao i za celu drugu deonicu. U tim dokumentima 
navodi se i da primedbe koje je uočila komisija za tehnički prijem „ne utiču na stabilnost i 
funkcionalnost“ pruge. 
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Obaveze nadzora istekle su kada je završen tehnički pregled pruge i kada su obe deonice dobile 
upotrebnu dozvolu, a resorno ministarstvo je u martu 2022. izdalo nekoliko privremenih rešenja 
o upotrebnoj dozvoli 

Koliko je sve rađeno u „minut do 12“ svedoči i podatak da su se samo dva dana kasnije, 19. 
marta 2022, brzom prugom, u pratnji drugih visokih zvanica, prvi provozali predsednik 
Srbije Aleksandar Vučić i mađarski premijer Viktor Orban. Pre toga obe deonice od Beograda do 
Novog Sada su sertifikovane. Vesić je svojevremeno izjavio da je to uradila ćerka firma, odnosno 
beogradski ogranak Dojče bana, a da je i Rikardo sertifikejšn, ovlašćeno sertifikaciono telo iz 
Holandije izdalo sertifikat i „time potvrdilo da sva ugrađena oprema zadovoljava tehničke 
specifikacije interoperabilnosti“. 

Tri direktora za osam i po meseci 

Sve ovo je trebalo da zna i novi v. d. direktora Infrastrukture, koji je na tom mestu nasledio 
Jelenu Tanasković, koja je takođe na optužnici Višeg javnog tužilaštva, ali je njoj omogućeno da 
se brani sa slobode. Za razliku od prethodnog direktora Nebojše Šurlana, kome je Viši sud u 
Novom Sadu 28. februara pritvor još jednom produžio za 30 dana. Šurlan je pre tačno godinu 
dana, 27. marta 2024, nakon brojnih afera o kojima je Radar prvi pisao, bio prinuđen da podnese 
ostavku, jer su u javnost dospeli audio-zapisi njegovih razgovora sa Sinišom Malim i šefom 
kabineta bivše premijerke Ane Brnabić u kome su se pominjali neki sumnjivi poslovi, o kojima 
je navodno bio upoznat i sam Vučić. 

Sve u svemu, direktori tog državnog preduzeća smenjivali su se kao na pokretnoj traci. Za samo 
osam i po meseci promenjena su tri direktora. Poslednji u nizu, koji je javnost ustalasao dopisom 
i spiskom nedostataka na brzoj pruzi, pre dolaska na to mesto bio je član kragujevačkog 
Gradskog veća za komunalne delatnosti, ravnomerni i održivi razvoj, a ostavku na to mesto 
podneo je do 2022. Maksimović je do lokalnih izbora 2016. bio predsednik Gradskog odbora 
Tadićevog SDS-a za Kragujevac. Očito mu se nije svidelo u opoziciji, pa je već 2017, u gradu u 
kome je tada zvanično bilo samo 16 Slovaka osnovao manjinsku, slovačku partiju Jaka Srbija 
(Silné Srbsko), koja se na lokalnim izborima 2020. priključila listi SNS-a. 

Da se nije priklonio SNS-u, teško da bi ga se 7. decembra 2024. neko setio kao mogućeg novog 
v. d. direktora Infrastruktura. Koliko je adekvatan za to mesto, pokazao je dopis kojim je krivicu 
za loše stanje na brzoj pruzi hteo da prebaci na nekog drugog, a zapravo je pokazao da je za sve 
što ne valja kriva firma na čijem je čelu. Još gore je što je tim dopisom na neki način sabotirao 
Vučića, koji već tri godine baš tu prugu koristi kao jedan od najjačih argumenata u nastojanju da 
se prikaže kao „najveći graditelj“ u modernoj istoriji Srbije. Zbog slične nesmotrenosti, pre tačno 
godinu dana, 27. marta 2024. Šurlan je morao da podnese ostavku. Ostaje da se vidi da li se 
istorija ponavlja. 

A do tada valjda će se neko u Infrastrukturi železnice setiti da zahtev da se hitno otklone uočene 
nepravilnosti prosledi kineskim firmama Čajna reilvej internešnelu i Čajna komjunikejšen 
konstrakšn kompani i ruskom RŽD internešnelu. Dok uskoro ne istekne trogodišnja garancija, 
nakon čega će za sve popravke biti odgovorna samo Infrastruktura železnice. A njen direktor je u 
svom dopisu sam napisao da je neke od nedostataka „potrebno hitno ukloniti, jer ugrožavaju 
živote putnika“. Na stranu što izvori Radara navode da je još u aprilu 2022. Infrastruktura 
usvojila plan održavanja železnice. Neko je, međutim, trebalo i da ga realizuje, A očito nije. 

 

28.3. 

9. - Nakon što je Danas pisao da je načelnik Odeljenja policije PU Novi Sad Nikola Petrović 
davao na poklon mobilne telefone i pametne satove komandirima vodova i odeljenja 
novosadskog odreda Interventnih jedinica policije (IJP), za koje je do sada utvrđeno da nisu 
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kupljeni od strane MUP-a, kao ni grada Novog Sada, novosadski pokret Bravo i nekadašnji 
predsednik Vojnog sindikata Srbije (VSS) Novica Antić, podneli su krivične prijave protiv 
ovog načelnika. 

Krivičnu prijavu protiv Petrovića za davanje mita u ime pokreta Bravo podneo je Miran Pogačar, 
dok je Novica Antić krivičnu prijavu protiv ovog načelnika podneo za krivično delo utaja. 

Obe krivične prijave podnete su Posebnom odeljenju za suzbijanje korupcije Višeg javnog 
tužilaštva u Novom Sadu. 

Kako je Danas ranije pisao, komandirima vodova i odeljenja Interventne jedinice policije (IJP) 
na poklon su podeljeni mobilni telefoni i pametni satovi kao „mali znak pažnje“ za njihovo 
dosadašnje zalaganje u prethodna četiri meseca, potvrđeno je našem listu od nekoliko izvora u 
novosadskoj policiji. 

Više policijskih službenika koji su pripadnici IJP-a za Danas je reklo da je poklone policajcima 
delio lično načelnik Odeljenja policije PU Novi Sad Nikola Petrović. 

- „Koji god da je izvor donacije, nesumnjivo se radi o korupciji i mitu, te bi tužilaštvo hitno 
moralo da postupa jer postoji realna opasnost da se policajci otarase telefona i satova, koji su 
ključni materijalni dokaz, a postoji i opasnost od usaglašavanja iskaza koje bi policajci trebalo da 
daju pred tužilaštvom“, navodi on. 

 

28.3. 

10. - Predsednik Republike Srpske (RS) Milorad Dodik pozvan je da se u svojstvu 
osumnjičenog odazove na poziv Tužilaštvu BiH u okviru istrage o kupovine vile na Dedinju 
u Beogradu, potvrđeno je iz državnog Tužilaštva za sarajevski portal Kliks (Klix.ba). 

Portal Istraga je objavio da je Dodik pozvan da se pojavi u Tužilaštvu BiH 2. aprila. 

U martu 2022. godine Dodik je saslušan u predmetu kupovine vile na Dedinju, ali, kako se 
navodi, optužnica protiv njega ne može biti podignuta sve dok ne bude ispitan na sve okolnosti 
koje mu Tužilaštvo BiH stavlja na teret. 

On je osumnjičen za krivično delo „pranje novca“, „primanje dara i drugih vrsta koristi“, kao i za 
zloupotrebu položaja. 

Dodik je vilu na Dedinju kupio 14. maja 2007. godine za 750.000 evra. 

28.3. 

11. - https://birn.rs/slucaj-asomakum-sedma-godina-sudjenja/ 

Još jedno odlaganje u slučaju Asomakum: Suđenje ušlo u sedmu godinu i dalje na početku 

Sudski proces u slučaju Asomakum, nazvan po firmi osnovanoj navodno uz pomoć falsifikovane 
lične karte Andreja Vučića, ni danas nije nastavljen. Ročište je odloženo zbog izostanka trojice 
okrivljenih, čime je produžen niz odlaganja u ovom postupku 

Suđenje u predmetu Asomakum, koje je ušlo u sedmu godinu, i dalje je na početku. Nakon niza 
odlaganja, ni današnje ročište nije održano, jer se u sudnici nisu pojavili okrivljeni Vladimir 
Antić, Mladen Aković i Safet Feković.  

Branioci Mladena Akovića i Safeta Fekovića rekli su da su zdravstveni problemi razlog njihovog 
izostanka, dok je razlog zbog kog u sudnicu nije došao Vladimir Antić ostao nepoznat. 
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Optužnica se bavi transakcijama iz 2009. i 2010. godine između fantomskih firmi, koje su 
navodno osnovane radi pranja novca i izvlačenja budžetskih sredstava, i deset legalnih 
preduzeća. Petorica optuženih se terete za pranje novca, a optuženi su i za prevaru zbog 
osnivanja fantomskih firmi uz korišćenje falsifikovanih ličnih karata. Među tim firmama je i 
Asomakum, registrovan na ime Andreja Vučića, brata srpskog predsednika. 

Na današnjem ročištu optuženi u ovom predmetu, trebalo je da drugi put od početka suđenja, 
iznesu svoju odbranu. Naime, u jesen 2023. godine ovaj postupak vraćen je na početak, jer je 
predmet umesto dotadašnje sutkinje Vesne Božović Milošević, koja je otišla u penziju, preuzela 
sutkinja Ivana Ramić.  

Zbog niza uzastopnih odlaganja, uglavnom uzrokovanih izostankom optuženih, postupak u 
slučaju Asomakum već pola godine stagnira. Zato je sutkinja Ramić danas nastojala da održi 
ročište, uprkos izostanku trojice optuženih, planirajući da sasluša prisutnu trojicu okrivljenih – 
Dragoslava Joksimovića, Aleksandra Jovića i Gorana Boškovića – koji su optuženi po prvoj 
tački optužnice za krivična dela prevara i pranje novca. 

Međutim, advokati okrivljenih su se tome usprotivili. Dragoslav Otašević, branilac 
prvookrivljenog Joksimovića, istakao je da nisu prisutni svi optuženi iz prve tačke optužnice, 
uključujući Mladena Akovića. Takođe je naveo da bi tokom iznošenja odbrane prisutnih 
okrivljenih, pravo na postavljanje pitanja imali i optuženi koji su bili odsutni, a koji se terete po 
drugim tačkama optužnice, za druga krivična dela. Zbog toga je konstatovao da takvo ispitivanje 
ne bi bilo svrsishodno, pa je predložio odlaganje ročišta. 

Ovaj predlog podržali su i ostali advokati, nakon čega je sutkinja Ramić odlučila da ročište ipak 
odloži, a naredno je zakazala za 30. maj ove godine. 

Hronologija slučaja Asomakum 

Optužnica u slučaju Asomakum podignuta je u maju 2017. godine, dve godine nakon hapšenja 
18 osoba osumnjičenih za izvlačenje budžetskih sredstava i pranje novca preko fantomskih firmi, 
uključujući Asomakum, registrovan na ime Andreja Vučića, brata predsednika Srbije. Firmu su 
optuženi navodno osnovali koristeći falsifikovane lične karte. 

Nakon više odlaganja pripremnih ročišta i glavnog pretresa tokom 2019. godine, optuženi su se o 
krivici prvi put izjasnili u zimu 2020. godine. Okrivljeni su izneli svoju odbranu, ali zbog 
velikog broja odlaganja ročišta tokom narednih godina, nije započelo ni saslušavanje svedoka. U 
međuvremenu je promenjen i sudija, pa je suđenje 2023. godine počelo ispočetka. Usled dugog 
trajanja postupka, došlo je do apsolutne zastare za četvoro okrivljenih, jedan je preminuo, dok se 
okrivljenom Nemanji Periću, koji je u bekstvu, sudi u odsustvu.  

Optužnica se fokusira na transakcije iz 2009. i 2010. između fantomskih firmi i deset legalnih 
preduzeća. Petorica optuženih terete se za pranje novca i za prevaru zbog osnivanja fantomskih 
firmi, a ostali za zloupotrebu položaja odgovornog lica. 

Hapšenja su usledila 2015. godine, nakon što je poslanik Zoran Živković 2014. izjavio da je 
Andrej Vučić vlasnik Asomakuma. Andrej Vučić je 2016. godine podneo tužbu za poništavanje 
osnivačkog akta firme, što je sud potvrdio, u trenutku kada je istraga u ovom krivičnom 
predmetu bila u toku.  Istraga je trajala dve godine.  

BIRN slučaj prati od početka, a svi tekstovi su dostupni na našem sajtu. 

Napomena: Suđenje u ovom slučaju je i dalje u toku. Krivica se utvrđuje pravosnažnom 
presudom. Novinar, glavni urednik i izdavač ne odgovaraju za štetu ako je informacija verno 
preneta iz sudskog postupka i ukoliko je novinar postupao sa dužnom novinarskom pažnjom. 

  

https://birn.rs/slucaj-asomakum-jesu-li-andrej-i-andrija-ista-osoba/
https://birn.rs/slucaj-asomakum-jesu-li-andrej-i-andrija-ista-osoba/
https://birn.rs/sve-o-asomakumu-i-falsifikovanoj-licnoj-karti/


ULAZIMO U KORUPCIJU NELEGALNOG NASELJA PIONIRSKI PARK 

 

12. - Na drugom zboru građana niške Opštine Medijana, koji je održan u četvrtak, 27. marta, 
odlučeno je da se podnesu zahtevi za informacije u vezi zakupa Oficirskog doma za SNS 
skup i pitanja o tome ko je odlučio da se postave ograde oko ove lokacije. Napisana je i 
krivična prijava zbog korišćenje kombija JKP „Mediana“ za prevoz SNS aktivista u 
„ćacilend“, a pružena je i podrška Gimnaziji „Bora Stanković“ za koju postoje informacije 
da će u ponedeljak početi sa radom. 

Četiri stotine miliona dinara za opremu za kontramiting 

Ko je platio skup Ne damo Srbiju 

Zašto Gradski sekretarijat za poslove odbrane i vanredne situacije nabavlja kontejnere, mobilne 
toalete, zaštitne ograde, šatore i ulazne kapije 

Na pitanje ko je, i koliko, platio skup u centru Beograda 12. aprila javnost je dobila posredan 
odgovor objavljivanjem javne nabavke koju je raspisao Gradski sekretarijat za poslove odbrane, 
vanrednih situacija i koordinaciju odnosa sa građanima, u vrednosti od 399,99 miliona dinara. 
Ova nabavka vredna preko 3,5 miliona evra namenjena je, kako stoji u informaciji, „Za potrebe 
organizovanja gradskih događaja, oblikovan po partijama“. Reč je o otvorenom postupku 
nabavke kroz okvirni sporazum sa jednim privrednim subjektom, raspisan 6. februara i rokom za 
dostavljanje ponuda 13. maja. 

Informacijom se specifikuje da je reč o nabavci po sledećim partijama: zakup ozvučenja, bine i 
rasvete u vrednosti od 240 miliona dinara, zakup kontejnera, mobilnih toaleta, i zaštitnih ograda 
u vrednosti od 99,99 miliona dinara, zakup tribina, ulaznih kapija i šatora u vrednosti 60 miliona 
dinara. 

Indikativno je da se sve stavke ove neobične nabavke savršeno podudaraju sa mobilijarom koji je 
korišten za poslednji kontramiting na koji je pozvao „predsednik svih građana,“ odnosno za 
potrebe „ćacilenda“. Da li su naknadno platili ono što su već uzeli ili planiraju nove „istorijske 
mitinge“ sigurno nećemo saznati. Podsetimo, skupe video zidove sa ozvučenjem čuvali su 
pripadnici komunalne policije Beograda. Pitanje je da li je u opisu poslova Gradskog 
sekretarijata za vanredne situacije, koji finansiraju svi građani, nabavka opreme za miting 
političke stranke i njenih simpatizera? 

Sve stavke neobične javne nabavke savršeno se podudaraju sa mobilijarom koji je korišten za 
poslednji kontramiting na koji je pozvao „predsednik svih građana,“ odnosno za potrebe 
„ćacilenda.“ 

Na čelu ovog gradskog sekretarijata, čije samo ime ukazuje na spajanje nespojivog kroz 
nadležnosti koje sežu od planiranje priprema za odbranu i vanredne situacije, dobrovoljnih 
vatrogasnih društava, civilne zaštite i sertifikovanje uličnih pevača, nalazi se Darko Glavaš, bivši 
šef Beokom servisa. 

Njegovo ime prvi put dospelo je do šire javnosti u vreme kada je, dok je na čelu Beograda 
bio Dragan Đilas, koordinirao posao seče starog drvoreda, ali i suprotstavljanja Beograđanima 
koji su protiv te odluke protestovali nedeljama. Očigledno je da te specifične organizacione 
sposobnosti nisu ostale nezapažene i od narednog gradonačelnika Beograda, Siniše Malog. 
Glavaš je svoj posao sačuvao i posle promena u gradskoj skupštini, a njegovo ime ponovo je 
dospelo u fokus javnosti pošto tadašnji Beokom servis nije dozvolio ekipi produkcijske kuće 
Mreža da u oktobru 2016. godine snima prilog u Hercegovačkoj ulici, gde je aprila iste godine 
suspendovana država noćnim rušenjem čitavog jednog gradskog kvarta. 

https://radar.nova.rs/tema/beograd/
https://radar.nova.rs/tema/aleksandar-vucic/
https://radar.nova.rs/tema/dragan-djilas/
https://radar.nova.rs/tema/sinisa-mali/


Njegov potpis našao se na skandaloznom ugovoru o zakupu novogodišnje jelke za doček 2017. 
godine, po ceni od 83.000 evra, a ostalo je neodgovoreno po kom to kriterijumu Nova godina 
spada u vanredne situacije. Marta ove godine opozicioni odbornici u Skupštini Beograda 
zahtevali su Glavaševu smenu zbog nasilja koje je privatno obezbeđenje primenilo nad 
odbornicima i okupljenim građanima na Trgu Nikole Pašića pred gradskom Skupštinom. 

13. Voz Soko, poklon je Švajcarske uz uslov da kupimo 20 takvih, u protivnom, moramo ga 
vratiti do 2024. 

O ceni pruge koja je za 70% veća od prvobitne, treba posebno istraživanje. 

 

31.3. 

14. - Pala nova hapšenja zbog korupcije: "Zgrnuli" 20 miliona i oštetili 11 preduzeća 

U nastavku borbe protiv korupcije i finansijskog kriminala, pripadnici Ministarstva unutrašnjih 
poslova, Uprave kriminalističke policije, Odeljenja za borbu protiv korupcije, po nalogu 
Posebnog odeljenja za suzbijanje korupcije Višeg javnog tužilaštva u Kraljevu, uhapsili su A. Ć. 
(42) i N. N. (29), zbog sumnje da su izvršili krivično delo prevara u obavljanju privredne 
delatnosti. 

Sumnja se da su oni, kao ovlašćena lica Privrednog društva "Feniks 2010" iz Kraljeva, u periodu 
od 7. decembra 2022. godine do 23. februara 2023. godine, ugovorili poslovnu saradnju sa 
jedanaest privrednih subjekata koje su doveli u zabludu da imaju nameru da sa njima dugoročno 
sarađuju. 

 

1.4.2025.  

15. - Zbog sumnje da su oštetili lokalni budžet za najmanje 3.512.740 dinara policija je uhapsila 
predsednika Opštine Žitorađa Ivana Stanojevića. Pored njega, uhapšeno je još 5 osoba, među 
kojima je i načelnica Opštinske uprave. Južne vesti su o spornoj trampi opštinske 
nepokretnosti pisale krajem januara. 

Kako je saopšteno iz policije, pored 41-godišnjeg Stanojevića, uhapšeni su 39-godišnja M. S, 
načelnica Opštinske uprave opštine Žitorađa, 65-godišnji Z. S, 61-godišnji S. P. i 57-godišnji R. 
R, službenici u Opštinskoj upravi opštine Žitorađa i članovi Komisije za razmenu nepokretnosti 
opštine Žitorađa, dok se 48-godišnji D. M, pravobranilac Opštine sumnjiči za krivično delo 
nesavestan rad u službi. 

Kako se sumnja, Stanojević i M. S, Z. S, S. P. i R. R. u periodu od 6. 9. 2024. do 10. 12. 2024. 
godine, učestvovali su u postupku pribavljanja javne svojine za Opštinu Žitorađa, putem 
razmene nepokretnosti sa jednim fizičkim licem iz Niša, u kome nisu primenili procene o 
tržišnim vrednostima nepokretnosti date od strane nadležnog državnog organa Poreske uprave 
kako je bilo određeno odlukom Skupštine opštine Žitorađa, već nalaz i mišljenje veštaka koji je 
utvrdio vrednost nepokretnosti u znatno nižim iznosima od procene Poreske uprave – navodi 
policija. 

Takođe, kako se sumnja, D. M. je 12. novembra prošle godine dala pozitivno mišljenje na tako 
sprovedeni postupak razmene nepokretnosti, iako se na osnovu dokumentacije kojom je 
raspolagala moglo videti da postupak razmene nepokretnosti nije sproveden pod tržišnim 
uslovima, čime su fizičkom licu iz Niša pribavili imovinsku korist u iznosu od 3.440.740 dinara, 
a Opštini Žitorađa pričinili štetu u iznosu 3.512.740 dinara. 

https://www.juznevesti.com/istrazujemo/sumnjiva-trampa-u-zitoradji-vrednost-opstinske-nepokretnosti-za-godinu-dana-smanjena-za-25-miliona-dinara/


Osumnjičenima I. S. i M. S. određeno je zadržavanje do 48 sati i oni će, uz krivičnu prijavu, biti 
privedeni nadležnom tužilaštvu, dok će Z. S, S. P, R. R. i D. M, uz krivičnu prijavu, biti 
privedeni nadležnom tužilaštvu. 

- Južne vesti pisale o sumnjivoj transakciji 

Krajem januara ove godine Južne vesti su pisale o sumnjivoj trampi u opštini Žitorađa, kada je 
tokom 2023. i 2024. godine dva puta raspisan pa poništen oglas za prodaju građevinskog 
zemljišta u centru sela Pejkovac u toj opštini, a čija je vrednost procenjena od Poreske uprave na 
3.892.250 dinara. 

Lokalna vlast u Žitorađi je odlučila da trampi nepokretnost sa fizičkim licem za mnogo manju 
cenu, uz njegovu doplatu od 46.000 dinara. Za razliku od cene koja je bila na javnim oglasima, 
kod trampe je taj iznos skoro 3 puta manji, pa je nova cena u razmeni bila 1.347.678 dinara. 

Sumnja na mnoge zloupotrebe tokom tri mandata 

Inače, za Stanojevića se vezuju mnogi sumnjivi poslovi i radnje, od prijave da je zastrašivao 
studenta zbog učešća na protestima pre dvadesetak dana, tu su i višemilionske nepravilnosti koje 
je utvrdila DRI, od realizacije ugovora bez javnih nabavki vrednih najmanje 85,52 miliona 
dinara, nepravilnog obračunavanja plate, dodataka i naknada u iznosu od 3,38 miliona dinara, 
prihvatanje ugovora većeg od procenjene vrednosti javne nabavke, sumnje na trgovinu 
uticajem, zloupotrebu službenog položaja i falsifikovanje isprava preko Centra za socijalni rad u 
Žitorađi, čime je lokalni budžet oštećen za oko 3 miliona dinara, kao i nezakonitog trošenja 
budžeta na kafanske račune. 

Stanojeviću je ovo treći mandat na čelu Opštine Žitorađe. 

16. - https://www.agroklub.rs/poljoprivredne-vesti/martinovic-rapidno-obnavljamo-stocarstvo-
delicemo-besplatne-traktore-malim-farmama/103048/ 

01.04.2025. 10:30 

Martinović: Rapidno obnavljamo stočarstvo, delićemo besplatne traktore malim farmama 

Reč je o novoj meri podrške Ministarstva poljoprivrede. 

Nakon što je predsednik Srbije Aleksandar Vučić nedavno izjavio da moraju da se naprave 
programi po kojima bi stočari bili više nagrađeni za svoj rad, ministar poljoprivrede Aleksandar 
Martinović kaže da će biti otvoren javni poziv za dodelu besplatnih traktora malim stočarskm 
farmama. 

"Pada broj svih grla stoke u Srbiji, osim ovaca, i neophodno je da preduzmemo mere kako bismo 
rapidno obnovili stočarstvo. Zato smo odlučili da pokrenemo jedan specifičan vid podrške 
stočarima", rekao je ministar Martinović. 

Uskoro javni poziv 

Kako bi se to postiglo, država će ulagati u stočarsku proizvodnju kroz dodelu besplatnih 
traktora malim farmama. 

"Želja nam je da podignemo broj goveda i svinja u Srbiji. Vlasnicima manjih farmi, koje imaju 
do pedesetak grla, pomoći ćemo kroz dodelu besplatnih traktora kako bi mogli na kvalitetan 
način da obrađuju zemlju i pripremaju hranu za stoku." 

Za sada, kaže, planirano je da ti traktori budu do 50 ks. 

https://www.juznevesti.com/istrazujemo/sumnjiva-trampa-u-zitoradji-vrednost-opstinske-nepokretnosti-za-godinu-dana-smanjena-za-25-miliona-dinara/
https://www.juznevesti.com/drustvo/student-prijavio-predsednika-opstine-zitoradja-zbog-zastrasivanja/
https://www.juznevesti.com/drustvo/student-prijavio-predsednika-opstine-zitoradja-zbog-zastrasivanja/
https://www.juznevesti.com/drustvo/opstina-zitoradja-za-2-godine-nezakonito-sklopila-poslove-vredne-8552-miliona-dinara/
https://www.juznevesti.com/drustvo/opstina-zitoradja-za-2-godine-nezakonito-sklopila-poslove-vredne-8552-miliona-dinara/
https://www.juznevesti.com/hronika/krivicna-prijava-zbog-sumnje-da-je-ostecen-budzet-u-zitoradji-za-3-miliona-dinara/
https://www.juznevesti.com/drustvo/najsiromasnija-opstina-u-toplici-i-ove-godine-trosi-milione-na-kafanske-usluge/
https://www.juznevesti.com/drustvo/najsiromasnija-opstina-u-toplici-i-ove-godine-trosi-milione-na-kafanske-usluge/
https://www.juznevesti.com/drustvo/novo-staro-rukovodstvo-ponovo-na-celu-opstine-zitoradja/
https://www.agroklub.rs/poljoprivredne-vesti/martinovic-rapidno-obnavljamo-stocarstvo-delicemo-besplatne-traktore-malim-farmama/103048/
https://www.agroklub.rs/poljoprivredne-vesti/martinovic-rapidno-obnavljamo-stocarstvo-delicemo-besplatne-traktore-malim-farmama/103048/
https://www.rtv.rs/sr_lat/politika/vucic-u-poseti-juznobanatskom-okrugu-stocari-moraju-biti-nagradjeni-vecim-subvencijama_1611863.html


"Naravno, to će biti novi traktori koji će pomoći našim stočarima da rade kvalitetnije, brže i 
bolje. Verujemo da ćemo im na ovaj način pomoći, jer mnogi od njih ne mogu da ulažu u 
mehanizaciju", rekao je on i naglasio da će uskoro biti poznati svi detalji. 

"U narednih mesec dana ćemo doneti pravilnik o svim uslovima i otvoriti javni poziv za ovu 
podsticajnu meru. Planirano je da do kraja godine dodelimo 200 novih traktora, a za dalje ćemo 
videti, možda ćemo pomagati i kroz dodelu priključne mehanizacije", kaže resorni ministar. 

Indijski traktori 

A traktori će biti indijski zbog odlične saradnje s bratskom nam Indijom, rekao je ministar 
spoljnih poslova Marko Đurić. Na pitanje zašto baš indijski - rekao je da su prvobitno hteli 
ruske, ali je ratna situacija kompromitovala nabavku. Naime, taj dobavljač danas proizvodi 
tenkove. Kineski su bili alternativa ruskima, ali je predstavništvo Evropske komisije čuvši za 
inicijativu poslalo protestnu notu i stopiralo proces. 

"E pa onda smo rekli neka budu indijski, oni nikome ne smetaju", naglasio je čelnik diplomatije. 

 

3.4.2025. 

Naš komentar: Mislili smo da je šala 

Nastavak akcije za borbu protiv korupcije: Uhapšen predsednik Lovačkog udruženja 
„Golub“ iz Velikog Gradišta 

U i finansijskog kriminala, pripadnici MUP-a, UKP, Odeljenja za borbu protiv korupcije, po 
nalogu Osnovnog javnog tužilaštva u Velikom Gradištu, uhapsili su S. M. (1975) predsednika 
Lovačkog udruženja „Golub“, zbog postojanja osnova sumnje da je izvršio krivično delo 
neosnovano dobijanje i korišćenje kredita i druge pogodnosti, falsifikovanje isprave i 
zloupotreba poverenja u saizvršilaštvu sa M. B. (1975), upravnik lovišta „Rit“ i faktički sekretar 
Lovačkog udruženja „Golub“, saopštio je MUP. 

Kako se sumnja, od januara 2022. do decembra 2023. godine, S. M. ovlašćen da zastupa interese 
LU „Golub“ i raspolaže novčanim sredstvima po računima lovačkog udruženja, u nameri 
pribavljanja protivpravne imovinske koristi M. B., omogućio je M. B. pristup sistemu za 
elektronsko plaćanje sa računa LU koji je M. B. koristio i vršio prenos novčanih sredstava sa 
računa udruženja na svoj račun u ukupnom iznosu od 1.101.430 dinara. 

S. M. je omogućio M. B. da ne izvrši plaćanje dela zakupa Lovačkog doma u Velikom Gradištu, 
što je suprotno potpisanom Ugovoru o zakupu, na taj način što kao zakupodavac nije preduzeo 
mere da obezbedi namirenje potraživanja od M. B. u iznosu od 239.500 dinara. 

 

4.4.2025. 

17. - https://vreme.com/drustvo/beograd-dobija-nove-tramvaje-rumunski-kvalitet-a-svetske-
cene/ 

„Prema našim izvorima, postoji pokušaj direktnog dogovaranja sa fabrikom Astra iz Arada. To 
nije premijum marka. Zašto se ne dozvoli mogućnost da Simens iz Kragujevca dobije posao u 
Beogradu? Kako je jedno Sarajevo kupilo 25 tramvaja Stadler, a mi kupujemo tursku Bozankaju 
i pregovaramo sa Rumunima?”, kaže Jovanović. 

Tramvaji su, kako objašnjava Jovanović, „skupa i sofisticirana prevozna sredstva” koja traju i po 
nekoliko decenija, pa nabavka tramvaja utiče na celokupni kvalitet javnog prevoza u velikoj 
meri. 

https://vreme.com/drustvo/beograd-dobija-nove-tramvaje-rumunski-kvalitet-a-svetske-cene/
https://vreme.com/drustvo/beograd-dobija-nove-tramvaje-rumunski-kvalitet-a-svetske-cene/


Isti tramvaji jeftiniji u Temišvaru 

Tramvaji turske kompanije Bozankaja će, kako tvrdi, koštati Beograd 3,23 miliona evra po 
komadu, dok su u Temišvaru koštali 1,94 miliona. 

„Turski tramvaji Bozankaja se koriste samo u dva evropska grada, oba u Rumuniji, a isporuka 17 
komada ove godine u Temišvaru će koštati ovaj grad 33 miliona evra. Pritom, tramvaji za 
Temišvar imaju pogon i bateriju sa autonomijom do 70 kilometara, a predviđen je kapacitet od 
čak 251 putnika”, objašnjava Jovanović. 

Turski autobusi skuplji od italijanskih 

Paralelno sa nabavkom novih tramvaja, odvija se i nabavka autobusa. Gradsko saobraćajno 
preduzeće (GSP) Beograd donelo je odluku o kupovini 150 turskih autobusa na gas, od kojih je 
100 zglobnih marke BMC, koji će biti za po 100.000 evra skuplji nego italijanski autobusi koje 
je nabavila Atina. 

„Prvi problem je što su ove dve turske fabrike bili jedini ponuđači na tenderu, BMC za zglobne, 
a Otokar za solo autobuse, a pritom ponuđena cena je za 31 milion dinara viša od vrednosti 
tendera koju je odredio GSP“, rekao je Jovanović. 

On je naveo i da je cena autobusa „neverovatno visoka“, odnosno 480.000 evra za jedan zglobni 
BMC autobus, bez poreza, navodeći kao primer za poređenje to što je grčki glavni grad Atina 
ove godine kupila 100 Iveco zglobnih gasnih autobusa po ceni od 385.000 evra za jedan autobus. 

„Treći problem je što se gasni BMC autobusi nisu dobro pokazali, prema navodima sindikata, pa 
nije logično dugoročno se oslanjati samo na ovu opciju“, zaključio je Jovanović. 

 

4.4.2025 

18. - U sefu investitora zgrade kod Manježa nađeno više od 2 miliona evra: Detalji hapšenja 
vlasnika firme iz Beograda 

U sefu uhapšenog Branka S., vlasnika firme "Global park" iz Beograda, prilikom njegovih 
pretresa sefova koji su obavili Pripadnici ministarstva unutrašnjih poslova po nalogu Višeg 
javnog tužilaštva, nađeno je više od 2 miliona evra. 

Podsetimo, po nalogu Posebnog odeljenja za suzbijanje korupcije Višeg javnog tužilaštva u 
Beogradu uhapšeni su faktički vlasnik i punomoćnik privrednog društva “Global park” doo 
Beograd B.S. i Ž.S. zbog postojanja osnova sumnje da su u periodu od marta 2022. godine do 
kraja 2024. godine u nameri da sebi pribave protipravnu imovinsku korist prouzrokovali štetu 
privrednom društvu čije interese zastupaju, a nakon toga prikrivali nezakonito poreklo imovine. 

Ž.S. je, kako se sumnja, po prethodnom dogovoru sa B.S. u ime privrednog društva “Global 
park” doo Beograd na ime isplate dogovorene kupoprodajne cene garaže i stana izgrađenih u 
stambeno-poslovnom objektu u Ulici Kneza Danila sa kupcima zaključivao ugovore neistinite 
sadržine, u kojima je navodio niže cene nepokretnosti u odnosu na cene koje je usmeno 
dogovarao sa kupcima. 

Tako stečen novac su zadržali za sebe, sa znanjem da u trenutku sticanja potiče od kriminalne 
delatnosti. 

 

7.4. 



19. - Ima li odgovornosti vrha vlasti za pad nadstrešnice: „Naravno, ima dokumenata u kojima 
jasno stoji – predsednik traži…“ 

"Nije me ništa šokiralo pošto sam odavno svestan da u Srbiji nisu na vlasti političari već 
kriminalci, a od upotrebe soničnog oružja i teororisti, a kriminalci i teroristi zameću tragove", 
naveo je razgovoru za „Novu“ Ognjen Radonjić, profesor Filozofskog fakulteta u Beograda na 
pitanje šta ga je najviše šokiralo u obimnoj dokumentaciji o rekonstrukciji Železničke stanice u 
Novom Sadu u koju je uvid imala Anketna komisija. 

„Dakle, ovaj državni projekat, slično drugim, poput Ekspa i pratećih infrastrukturnih projekata 
koji će koštati 18 milijardi evra, su paravan za isisavanje novca iz sistema i posledično, privatno 
bogaćenje bande koja vlada ovom zemljom. Mi plaćamo, kako novcem tako i životima, javni 
dug koji ćemo mi vraćati ubrzano raste, ubrzano rastu obaveze na ime kamata i donose se zakoni 
kojima se ubrzavaju procedure i istovremeno ugrožava bezbednost građana. U krajnjoj instanci, 
imamo nebezbedne objekte, puteve i pruge što je isključivo posledica sistemske korupcije – 
radove izvode dojučerašnji perači tepiha sa fuš materijalima koji ne ispunjavaju minimalne 
standarde kvaliteta. Kada se tragedija desi, kao što se dešavaju i kao što će se dešavati, love se 
inženjeri, dok oni koji su ogrezli u korupciji, utaji poreza i pranju para ostaju na slobodi i 
neometano nastavljaju sa pljačkom“ ističe Ognjen Radonjić u intervju za „Novu“. 

Koliko rad Anketne komisije čiji ste član može da doprinese razotkrivanju stepena korupcije na 
Železničkoj stanici u Novom Sadu? 

„Dajemo sve od sebe imajući u vidu zadata ograničnja obzirom da su nas zatrpali sa preko 22 
hiljade dokumenata na blizu 600 hiljada strana od kojih je ogromna većina dokumenata 
irelevantna jer se odnosi se na ceo projekat rekonstrukcije železničke pruge, a ne samo na 
staničnu zgradu u Novom Sadu, potom sumnjamo da je deo dokumentacije falsifikovan, dok one 
dokumentacije koja nam je potrebna, a to su na primer finansijske transakcije, nema.“ 

Da li je već sad jasno da je vrh vlasti odgovoran za to što se desilo? 

„Naravno. Vi imate dokumenta u kojima jasno stoji da predsednik traži, iz nepoznatih razloga, 
ubrzanje radova i da nas je to koštalo oko 65 miliona dolara. Vi imate snimke na kojima Jelena 
Tanasković, Maja Gojković i Goran Vesić tvrde da je Železnička stanica u Novom Sadu 
bezbedna i da je urađena u skladu sa najvišim standardima. Isto tako, Goran Vesić je potpisao 
Aneks 3 i Aneks 4 Komercijalnog ugovora u kojima je za stavku „Ostali radovi“ vrednih 15 
miliona dolara,predviđeno da nasuprot opštim načelima efikasnosti, konkurentnosti, 
ekonomičnosti, transparentnosti i odsustva diskriminacije, ali i Zakonu o obligacionim odnosima 
i Komercijalnom ugovoru država direktno bira podizvođače i odgovara za njihov rad. Takođe, u 
tim aneksima se nalaze neke bizarne cifre tipa kružni tok u Subotici od milion dolara ili 
arheološki radovi za preko 6 miliona dolara. Ne manje važno, nasuprot Komercijalnom ugovoru 
koji je vezan za trasu Novi Sad-Kelebija, u Aneksu 4 nailazimo na plaćanje radova u Zemun 
polju, Altini, Batajnici ili na pruzi do Ekspa što je direktno kršenje ugovora o kreditu. Bilo bi 
dobro da nam objasne zašto su po dolasku na vlast odustali od prvobitnog projekta, po kom je 
modernizacija i rekonstrukcija železnice od Novog Sada do Kelebije trebalo da košta 330 
miliona evra i da se finansira novcem EU koji je, osim jednog dela bespovratnih sredstava, 
podrazumevao transparentne procedure i naknadno angažovali Kineze po četiri puta većoj ceni i 
netransparentnim procedurama. Među odgovornima su i Miloš Vučević i bivši gradonačelnik 
Novog Sada Milan Đurić.“ 

Da li mislite da se studenti mogu izboriti za ispunjenje svojih zahteva, ukoliko ova borba ne 
dobije i politički kontekst? 

„Ova borba od početka ima politički kontekst i odnosi se na vladavinu prava, to jest zahtev da se 
odgovorni kazne, ali i da institucije funkcionišu, odnosno da se razdvoje izvršna, zakonodavna i 
sudska vlast kako jeste po slovu Ustava, ali u praksi pod gvozdenom šakom predsednika, to jest 

https://n1info.rs/tag/ognjen-radonjic/
https://nova.rs/vesti/politika/ognjen-radonjic-za-nova-rs-otkriva-glavne-nalaze-anketne-komisije-o-padu-nadstresnice-vi-imate-dokumenta-u-kojima-jasno-stoji-da-predsednik-trazi/


nenadležne predmetne institucije. Naravno, da bi se primakli cilju, kako ispunjenju studentskih 
zahteva, tako i promeni sistema, nužna je promena razbojničke vlasti, a da bi se to desilo 
preduslov jeste konkretna politička artikulacija protesta kroz rađanje nove političke organizacije. 
Dakle, u prvom koraku moramo definisati kakvo društvo želimo i kako do tog društva da 
dođemo. Prilično sam siguran da je elementarno da se izborimo za slobodne i poštene izbore koji 
su temelj demokratije.“ 

Dok se protesti u Srbiji ne smiruju, Aleksandar Vučić obavlja konsultacije za izbor novog 
mandatara. Šta očekujete od te nove Vlade? 

„Očekujem isto. Da guslaju po starom, nas maltretiraju i štite svoje biznise i krimi interese. 
Represija će jačati, a na nama je da to izdržimo. Ukoliko budemo istrajni, imamo šanse da 
uspemo. U suprotnom, njihova osveta će biti strašna. Ovo je odsutna borba za mladost i bolju 
budućnost. Ovo je istovremeno borba i za goli opstanak i za napredak.“ 

Profesor na Fakultetu muzičke umetnosti Ljubiša Jovanović, objavio je da mu je stigla 
„Vučićeva i Slavičina plata“ u iznosu od 260 dinara. Ako nije tajna, koliko su iznosila vaša 
poslednja mesečna primanja? 

„Nije tajna, ali ne želim da opterećujem javnost nepodopštinama besprizornika poznatijih kao 
ispruženi srednji prst krvave šake.“ 

Kako komentarišete to što je bivša ministarka Zorana Mihajlović u svojstvu građanke saslušana 
u SBPOK u vezi pada nadstrešnice? 

„Bivša ministarka je pretpostavljam učestvovala u donošenju odluke da se jeftinija EU sredstva 
koja podrazumevaju transparentne procedure zamene netransparentnimprocedurama i višestruko 
skupljim kineskim kreditom. Takođe, ona je potpisnica Komercijalnog ugovora i država je dužna 
da se taj ugovor izvrši. Međutim, mi već sada znamo da je Komercijalni ugovor prekršen na 
brojnim mestima. Na primer, kineski konzorcijum CRIC-CCCC je imao pravo da angažuje do 
54% podizvođača sa sedištem u Kini. U praksi svi podizvođači, dakle 100%, koje je ovaj 
konzorcijum angažovao imaju sedište u Kini. Nadalje, kada su u pitanju domaći podizvođači 
koje su angažovali kineski podizvođači, iako je bilo predviđeno da će njihov odabir biti javan, 
oni su birani na bazi prijateljskih dogovora, čitaj korupcije. Ništa manje ne upada u oči činjenica 
da samo manji deo domaćih podizvođača ima saglasnost države za angažovanje iako je bilo 
obavezujuće da tu saglasnost dobiju svi. Prosto rečeno, gde god da zagrebete nešto je bušno. Na 
kraju krajeva, i sama je, po napuštanju stranke izjavila da je SNS džuboks za bogaćenje i 
bahaćenje. Mada koliko vidim, spremaju joj vaskrsnuće moguće baš zbog putera na glavi.“ 

 

14.4. 

Ktv Televizija - Vučićev vašar u Ćacilendu platili smo tri i po miliona evra!  

Završen je SNS cirkus. Vašar ića i pića u Ćacilendu. A koji su građani platili, kako piše u 
papirima do kojih smo došli, tri i po miliona evra. 

Naručilac je bila Gradska uprava sekretarijata za poslove odbrane, vanrednih situacija i 
koordinacija, a naziv nabavke: Zakup opreme za potrebe organizovanja gradskih događaja, 
oblikovan po partijama. 

Cena sitnica: 400 miliona dinara narodnih para.  

A platili smo zakup za binu, rasvetu i ozvučenje, zatim kontejnere, mobilne toalete, zaštitnu 
ogradu u Ćacilendu, zakup tribina, ulaznih kapija i šatora… 

Otimanje i bahaćenje Aleksandra Vučića se nastavlja. Do kada? 

https://www.facebook.com/televizijaKTV?__cft__%5b0%5d=AZVpG--ktVV9JZzhDZwrAxOGzP93r7hqplWTqT-ejK-r_QM4WEIUrUjBb8GallCXnt_CftbOR_858LhC-KGqxO2B9_IA_oveNbsOhHIftSpL6c2aynalKobwO4Q58Hyp4DFMmMNqzWKzXKePbHMXACtw9I9YSfxSP9uv9cSx7PMThQXpnW7jsnV_JY1gCB_BWq4PoX-fG_Y7pCR7EEAhiH414FZilYvaHmV6DQX6yMtfbw&__tn__=-UC,P-R


15.4. 

20. - https://n1info.rs/vesti/popovic-zaposleni-u-vodovodu-idu-na-sistematske-kod-partnerke-
ane-brnabic/ 

Zaposleni u Beogradskom vodovodu i kanalizaciji će od sada da idu na sistematske preglede kod 
supruge Đura Macuta ili partnerke Ane Brnabić u klinici „Milica Đurđić Pr Poliklinika MD 
Clinic Beograd“, izjavila je predsednica beogradskog odbora SSP Mila Popović. 

Popović je u pisanoj izjavi navela da je u martu 2025. godine potpisan ugovor JKP BVK i 
konzorcijuma koji predvodi ova zdravstvena ustanova u vlasništvu parnetke Ane Brnabić za 14,5 
miliona dinara. Partner u ovom konzorcijumu napravljenom da se Macut naplati je i Dom 
zdravlja Zvezdara, dodala je ona. 

„Dakle osim što se ništa neće pitati kao ni Ana Brnabić, Macut svoj angažman u organizovanoj 
kriminalnoj grupi koja je zarobila državu naplaćuje na isti način, koruptivnim kombinacijama sa 
firmama u kojima mu rade članovi porodice. Svakom pristojnom čoveku je jasno da su svi 
predstavnici Vučićevog režima krvavih ruku isti. Za njih granice korupcije ne postoje. Čak su i 
zdravlje i životi ljudi podređeni njihovom osnovnom cilju – punjenje džepova ljudi bliskih 
vlasti“, ocenila je Popović. 

Poručila je da „Macut kao i svi drugi moraju da znaju da će se ovakvim i sličnim ugovorima 
baviti slobodne institucije odmah nakon smene režima koji niko više neće“. 

 

17.4. 

21. - https://radar.nova.rs/drustvo/zloupotreba-socijalne-pomoci/ 

Vuk Cvijić 

Ohrabreni svedočenjem Ane Lazarov, za Radar govore njen kolega iz Centra za socijalni rad 
Novog Beograda Dragoslav Pantić i advokatica Jelena Drenča iz Inicijative za unapređenje 
stanja u socijalnoj zaštiti. Oni sumnjaju da je krađa izbora finansirana i iz fondova namenjenih 
socijalno najugroženijima, ne samo u Beogradu nego širom Srbije 

Nakon svedočenja rukovodioca Odeljenja u Centru za socijalni rad u Novom Beogradu Ane 
Lazarov da su za izbore 17. decembra 2023. novcem za najugroženije isplaćivani ljudi ispred 
SNS-a, razgovarali smo sa njenim kolegom sa posla, pravnikom Dragoslavom Pantićem koji je 
ohrabren njenim istupom potvrdio navode koje je iznela i dopunio ih je novim činjenicama. 
Razgovarali smo i sa advokaticom Jelenom Drenčom iz Inicijative za unapređenje stanja u 
socijalnoj zaštiti koja se inače bavila ovim pitanjima. 

Pantić nam je govorio da su mu tada zapretili decom da ne iznosi javno šta se dešavalo u Centru 
za socijalnu rad na Novom Beogradu. Naveo je i da je dobio nezvaničan podatak da je samo u 
prvih 11 dana tog decembra 2023. isplaćeno po osnovu lažnih rešenja o jednokratnoj novčanoj 
pomoći 26,2 miliona dinara. Advokatica Drenča dobila je zvanični podatak iz Centra za socijalni 
rad da je na nivou Beograda u decembru 2023, a praktično do polovine tog meseca, ukupno 
isplaćeno 96,6 miliona dinara za jednokratnu socijalnu pomoć, što je višestruko više nego za bilo 
koji mesec pre toga. Ona sumnja da je ta cifra mnogo veća, jer sve podatke o jednokratnim 
novčanim isplatama ima gradski Sekretarijat za socijalnu zaštitu koji i isplaćuje te svote, a odbija 
da joj dostavi te podatke i pored rešenja Kancelarije poverenika za informacije od javnog 
značaja. 

Diplomirani pravnik Dragoslav Pantić koji je u Centru za socijalni rad Novog Beograda radio do 
jula 2024, kada je otišao u penziju, priča: „Pre tog ponedeljka 11. decembra 2023, kada nam se 
obratila Ana Lazarov, imali smo saznanja da se u prethodnoj nedelji nešto dešava u popodnevnim 

https://n1info.rs/vesti/popovic-zaposleni-u-vodovodu-idu-na-sistematske-kod-partnerke-ane-brnabic/
https://n1info.rs/vesti/popovic-zaposleni-u-vodovodu-idu-na-sistematske-kod-partnerke-ane-brnabic/
https://n1info.rs/vesti/danas-sednica-skupstine-o-izboru-nove-vlade/
https://n1info.rs/tag/ana-brnabic/
https://radar.nova.rs/drustvo/zloupotreba-socijalne-pomoci/
https://radar.nova.rs/drustvo/izbori-prevara-ana-lazarov/
https://radar.nova.rs/drustvo/izbori-prevara-ana-lazarov/
https://sites.google.com/view/inicijativazasocijalnuzastitu/tekst-inicijative
https://sites.google.com/view/inicijativazasocijalnuzastitu/tekst-inicijative


satima posle radnog vremena. Ljudi su dolazili u svoje kancelarije ujutru i zaticali uključene 
računare, papire na stolovima, tragove rada, pa i pepeljare sa opušcima. Bilo je jasno da je neko 
radio posle radnog vremena. Kasnije smo saznali da su dolazili ljudi iz drugih opštinskih centara 
u Beogradu i da su radili na spornim rešenjima za jednokratnu novčanu pomoć. Jedna koleginica 
koja je tada dolazila kod nas iz drugog centra posle je postala rukovodilac u našem 
novobeogradskom centru. To je bilo specifično vreme, jer je uveden novi program Sozis za unos 
podataka, ali se još radilo u starom sistemu Integralu, gde su se vodili samo stari predmeti. 
Insistiralo se da se više ne radi u Integralu, ali su ova brojna rešenja unošena baš u tom starom 
programu, u kome je bilo mogućnosti da se sve to kasnije obriše. 

Sat vremena pre snimanja dobio sam anonimni poziv sa nepoznatog broja. Muški glas mi je 
rekao: „Da li ti imaš decu. Čuvaj ih“‚ i prekinuo je vezu. Posle pet minuta pozvala je direktorka, 
ne znam kako je znala da imam dogovor sa N1 kad joj to nisam rekao 

Sumnjam da je gradski Sekretarijat za socijalni rad isplatio mnogo veći iznos od onoga od 96,6 
miliona dinara koji mi je dostavio gradski Centar za socijalnu zaštitu 

 

18.4.  

22. - Insajder - Još jedna ”strogo poverljiva” nabavka aviona za Vladu Srbije? (VIDEO) 

Poslovni avion Falkon 6X, nova je letelica u vlasništvu avio-službe Vlade Srbije. Međutim, i kod 
ove kupovine aviona za potrebe najviših državnih zvaničnika nije bilo transparentnosti. Vlada 
Srbije nije odgovorila na pitanja novinara Insajdera o razlozima za nabavku tog aviona, njegovoj 
ceni, kao i o načinu sprovođenja nabavke. 

 

23.4. 

23. - https://www.facebook.com/reel/1361958898285490 

Video - navodno Marko vodi navijanje za Vučića na mitingu - Marko Bosanac je pažnju na sebe 
skrenuo i u decembru 2023. godine, kada je predvodio je skandiranje naprednjaka tokom 
predizbornog mitinga SNS-a u novosadskom Spensu. 

- Kako je Nova. rs već pisala, firme oko ovog novosadskog biznismena više puta su dobijale 
poslove očitavanja brojila za potrošnju elektične energije u Beogradu i više gradova po 
Srbiji. 

Protiv Marka Bosanca je u septembru 2021. podneta krivična prijava zbog navodnog napada na 
demonstrante tokom protesta protiv Rio Tinta u Novom Sadu, a dve godine kasnije objavljeno je 
da je tužilaštvo odbacilo ovu prijavu. 

- Firma Marka Bosanca radila na rekonstrukciji škole u Rači u kojoj se srušio plafon 

Jedna od firmi koje su radile na rekonstrukciji osnovne škole u Saranovu pored Rače, čiji se 
plafon srušio samo nekoliko meseci posle završetka radova, u vlasništvu je Marka Bosanca, 
biznismena iz Novog Sada, bliskog Srpskoj naprednoj stranci. U pitanju je "Montop Pro 
Technology", koji je kao deo grupe izvođača ovaj posao vredan oko 40 miliona dinara, dobio 
početkom prošle godine, piše Nova.rs. 

U izdvojenom odeljenju Osnovne škole „Karađorđe“ u Saranovu u opštini Rača tokom Uskršnjih 
praznika pao je plafon u jednoj učionici. Đaci su prvog dana nakon raspusta, kada je i primećeno 
da je pao plafon s kompletnom konstrukcijom, vraćeni kući i u školi neće biti nastave zbog 
nebezbednosti objekta. 

https://www.facebook.com/reel/1361958898285490
https://nova.rs/vesti/biznis/potrosacima-stizu-ogromni-racuni-za-struju-a-brojila-ocitavaju-3-firme-bliske-sns-vlasnik-jedne-skandirao-na-mitingu-aco-srbine/
https://nova.rs/vesti/biznis/potrosacima-stizu-ogromni-racuni-za-struju-a-brojila-ocitavaju-3-firme-bliske-sns-vlasnik-jedne-skandirao-na-mitingu-aco-srbine/


Kako piše Nova.rs rekonstrukcija školskog objekta u Saranovu završena je pre četiri meseca, a 
među onima koji su bili angažovani na rekonstrukciji odmah se primećuje jedno poznato ime. 
Naime, u odluci o dodeli radova objavljenoj na portalu javnih nabavki vidi se da je posao, čija je 
vrednost procenjena na 40 miliona dinara, rekonstrukcije školske zgrade dodeljen grupi izvođača 
među kojima je „Montop Pro Technology“. 

Odluka o dodeli posla je doneta u februaru 2024, a posao je s uračunatim PDV-om vredan 43,5 
miliona dinara, što je oko 370 hiljada evra. Radovi su, među nekoliko grupa ponuđača, povereni 
onoj koju čine Sloga Construction doo Kragujevac, Montop Pro Technology Novi Sad i Quadel 
doo Niš. 

24. - Izvođači za sanaciju škole u kojoj se posle sanacije srušio plafon angažovali svoje 
podizvođače 

Osnovna škola „Karađorđe“ u Saranovu u čijoj učionici se pre dva dana srušio plafon ne radi, a 
uprava i školski odbor traže rešenje za dalje obavljanje nastave. Direktorka Vesna Vićentijević je 
juče podnela ostavku iz moralnih razloga. Kako njoj za manje od šest meseci inače ističe mandat, 
15. aprila je u toj školi već bio raspisan konkurs za novog direktora. I, to su samo neke od 
zvaničnih informacija do kojih su danas došli novinari Insajdera. 

Posao sanacije škole, prema ugovoru vrednom 310 hiljada evra, poveren je konzorcijumu tri 
firme, ali su deo tog posla one poverile svojim podizvođačima, a oni zatim svojim pod-
podizvođačima. To je samo još jedan primer kupoprodaje posla na javnim objektima u Srbiji koji 
poskupljuje radove, obesmišljava načelo konkurentnosti i usložnjava lanac odgovornosti. 

Sanacija školske zgrade obavljena je u sklopu programa obnove škola i javnih objekata 
pogođenih poplavama, Ministarstva za javna ulaganja. Investitor je Opština Rača, a posao je 
dodeljen konzorcijumu tri firme: Sloga Construction iz Kragujevca, Quadel iz Niša i Montop Pro 
Technology iz Novog Sada.  

Prema istraživanju Insajdera, konzorcijum angažuje i svoje podizvođače, a zatim oni dodatne 
podizvođače. Jedna od angažovanih firmi je i Sky gradnja 034 iz Kragujevca, koja je za plafon 
angažovala dodatnog podizvođača. Direktor Sky gradnje 034 iz Kragujevca Boris Pantić kaže da 
ne želi da daje izjave, dok istraga ne bude završena. 

Ovo je još jedan primer javnih radova koje ne obavljaju izabrani izvođači, već njihovi naknadno 
izabrani podizvođači. To poskupljuje radove ali i obesmišljava načelo konkurentnosti, koje inače 
služi da po najpovoljnijoj ceni budu izabrani oni koji će najkvalitetnije obaviti određeni posao. 

Šta je uticalo da plafon u učionici padne svega tri i po meseca posle sanacije zgrade Insajder je 
pitao glavne izvođače, odgovorne za kvalitet izvedenih radova i firmu MG Engineering iz 
Valjeva, odgovornu za nadzor nad radovima, ali odgovor nismo dobili. Firmu koja je obavljala 
nadzor smo pitali i da li je tokom sanacije sve vreme bila prisutna na objektu, ili je radove samo 
povremeno obilazila, ali ni na to pitanje nismo dobili odgovor. 

Insajder je međutim dobio potvrdu da se u Osnovnom tužilaštvu u Aranđelovcu vodi istraga zbog 
nepropisnog i nepravilnog izvođenja radova, ali i da Više tužilaštvo u Kraljevu prikuplja 
obaveštenja o mogućim počinjenim težim krivičnim delima. 

Predsednik opštine Rača Branko Radosavljević podneo je krivične prijave protiv svih 
odgovornih. Kako je rekao Insajderu, prijave su podnete za teško delo protiv opšte sigurnosti, 
zloupotrebu službenog položaja i nesavesno obavljanje radova. Opština je angažovala i veštaka 
koji treba da utvrdi kako je došlo do pada plafonske konstrukcije.  

U učionici škole u Saranovu se srušio plafon u trenutku kad u njoj na sreću nije bilo dece. Deo 
uznemirenih meštana je zbog toga zvanično od nadležnih zahtevao hitnu proveru bezbednosti 
svih javnih objekata u Opštini Rača, posebno onih u kojima borave deca, s obzirom na to da 
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škola u Saranovu nije jedina na kojoj su izvođeni radovi. Građani su, osim podnošenja krivičnih 
prijava, zahtevali i ostavke članova opštinskog veća zaduženih za građevinu i urbanizam, 
zdravstvo i prosvete. 

Novinarka Radoslavka Žigić Despotović 

- Завршена I фаза радова у ОШ “Карађорђе”, вредност инвестиције 10 милиона 
динара 10.10.2023. 

Топола – Завршени су радови у ОШ “Карађорђе предвиђени 1. фазом по пројекту 
“Реконструкција водоводне линије у основној школи Карађорђе”. Извођач радова је фирма 
БМД БАУ доо, Београд. Радови су обухватили реконструкцију водоводних линија 
(санитарна вода) и тоалета, објављено је на сајту општине Топола. 

Основни циљ пројекта било је смањење губитака на водоводној мрежи који су пре почетка 
радова износили осам кубика на дневном нивоу. Извођење радова је трајало нешто више 
од три месеца. У овом тренутку губици су у објектима старе школе, новог дела школе и 
фискултурне сале смањени на минимум. Вредност свих радова износила је око 10.000.000 
динара без ПДВ-а. 

У овој години у плану је спровођење 2. фазе која ће обухватити реконструкцију последњег 
(петог) тоалета у новом делу школе, реконструкцију тоалета у објекту павиљона и 
реконструкција крова павиљона. 

ТопПрес 

- Podsetimo, na aerodrom „Nikola Tesla“ je 17. aprila sleteo poslovni avion Falkon 6X, 13. 
po redu ikad proizveden, najverovatnije novi avion kupljen od strane Avio-službe Vlade 
Srbije, javio je Tango Six. 

Jedan od najnovijih tipova poslovnih aviona uopšte, Falkon 6X isporučen je Srbiji nakon 
nekoliko letova koji ilustruju standardnu dinamiku isporuke tek proizvedenog aviona, opremanje 
njegove putničke kabine i uskoro formalno registrovanje u srpski nacionalni registar 
vazduhoplova, piše Tango Six navodeći da će avion biti registrovan kao YU-RSB. 

Đilas je krajem marta naveo da je avion koštao „pedeset i nešto miliona evra“. 

Predsednica Narodne skupštine Ana Brnabić je isti dan odgovorila Đilasu, pominjući pak cenu 
od „40 miliona evra“ ali bez i jedne reči demantija Đilasove tvrdnje o konkretnoj kupovini. 

 

5.5.2025. 

25. - Predsednik Narodnog pokreta Srbije (NPS) Miroslav Aleksić da je iskaz u prostorijama 
MUP Srbije, po nalogu Višeg javnog tužilaštva, a vezano za istražni postupak po krivičnoj 
prijavi koju je protiv njega podneo direktor PIO fonda Relja Ognjenović za izazivanje 
panike i uznemiravanje javnosti. 

Aleksić je u izjavi za medije, nakon što je dao iskaz u MUP-u, pojasnio da ga je Ognjenović 
tužio zato što je objavio da je PIO fond bio dva dana u blokadi u iznosu od nešto preko 40.000 
evra.  

...rekao je da je očekivao da govori o korupciji... 

„I to posebno vezano za slučaj dodeljivanja poslova preduzeće T&M Solutions kom je PIO 
fond dao na stotine miliona dinara za raznorazne usluge, ili npr. za to što PIO fond plaća oko 
60.000 evra mesečni zakup za svoje prostorije, ili to da li je Relja Ognjenović zaista bio 15. 
marta u Pionirskom parku kao direktor PIO fonda sa fantomkom“, podsetio je Aleksić. 

https://topola.rs/zavrsena-i-faza-radova/
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Istakao je kako mu se čini da su to stvari koje uznemiravaju javnost, izazivaju paniku i dovode 
građane u stanje nesigurnosti, ali da je Tužilaštvu, kako je naveo, očigledno bilo važnije da se 
bavi time šta sam ja on objavio na društvnim mrežama na osnovu onoga što je video na sajtu 
Narodne banke Srbije. 

26. . Niš miting 17.5. - Objavio Danas: 

Prema najavama čelnika SNS, na skup će organizovano autobusima dolaziti pristalice te stranke 
iz Nišavskog, Jablaničkog, Pčinjskog, Topličkog, Pirotskog okruga, kako bi se razgovaralo o 
„odbrani države od pokušaja obojene revolucije“ i „dala podrška Vučiću i drugim ljudima koji se 
bore za državu i građane“. 

Studenti su na društvenim mrežama podelili navodnu prepisku iz koje se vidi da organizatori iz 
SNS obećavaju potencijalnim učesnicima Svenarodnog sabora u Nišu isplatu od 50 do 100 evra 
po danu. 

Iz ove navodne prepiske se, takođe, saznaje da ti organizatori imaju kvote, te da za 100 ljudi koje 
će obezbediti za ovaj skup, kako je navedeno, primaju 1200 evra. 

 

10.Jul 2024. godine  

27. - Inicijativa predloga da se sa zgrada Generalštaba Vojske Srbije u Beogradu skine zaštita 
kulturnog dobra nije zavedena u elektronskoj pisarnici Republičkog zavoda za zaštitu 
spomenika kulture, već samo na papiru, na kome je upisan isti zavodni broj pod kojim je, 
sada osumnjičeni direktor Zavoda Goran Vasić, zvanično podneo molbu za dobijanje stana, 
preneo je danas Insajder. 

Pored istog zavodnog broja isti je i datum – 10. juli 2024. godine, tačno dve nedelje nakon 
imenovanja Vasića za v.d. direktora Zavoda. 

Molbu za dobijanje stana Vasić je istog dana zaveo u elektronskoj pisarnici Republičkog zavoda 
za zaštitu spomenika kulture. 

Zatim, isti broj i datum upisuje i na dokument Inicijative predloga da se sa zgrade Generalštaba 
skine zaštita kulturnog dobra, ali tu Inicijativu ne zavodi u elektronskoj pisarnici Zavoda. 

Prema istraživanju Insajdera, sporna Inicijativa postojala je samo na papiru, ali ni taj papir nije 
bio u Zavodu. 

Policija ga je pronašla 13. maja, pretresom stana Gorana Vasića, koji je tog dana i priveden. 
Drugi primerak tog dokumenta, Vasić je preko Ministarstva kulture uputio Vladi Srbije, koja je 
14. novembra 2024. donela odluku o ukidanju zaštite Generalštabu. 

Isti zavodni broj i isti datum na dva dokumenta, od kojih je jedan – molba za dobijanje stana 
zaveden u elektronskoj pisarnici, a drugi nezavedena Inicijativa za slučaj Generalštaba – nisu 
jedine nezakonitosti koje ispituje Tužilaštvo za organizovani kriminal. 

Prema istraživanju Insajdera, Vasić je neistinito prikazao da je Inicijativa za Generalštab 
zavedena u Zavodu. Osim toga, Vasić je po Zakonu Inicijativu morao da sačini u saradnji sa 
stručnjacima Zavoda, konzervatorima koji o eventualnom ukidanju zaštite treba da urade 
elaborat. 

Elaborata, međutim, nema. Nije bilo ni, zakonski obaveznog, javno oglašenog predloga. 

Goran Vasić je posle privođenja saslušan pred Tužilaštvom za organizovani kriminal. Priznao je 
krivicu. Tužilaštvo je tražilo pritvor, ali je sud taj predlog odbio i Vasiću odredio meru zabrane 
prilaženja, sastajanja i komuniciranja sa svedocima. 
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https://www.insajder.net/teme/insajder-otkriva-inicijativa-za-skidanje-zastite-sa-generalstaba-pod-zavodnim-brojem-kojim-je-goran-vasic-trazio-stan


Sada se protiv njega vodi istraga kojom se  tereti za zloupotrebu službenog položaja u sticaju sa 
krivičnim delom falsifikovanja službene isprave. 

A sve je počelo u maju prošle godine kada je Vlada Srbije saopštila da je sklopljen okvirni 
ugovor sa firmom „Affinity Partner“ Džareda Kušnera, zeta američkog predsednika Donalda 
Trampa, koji u okviru kompleksa Generalštaba namerava da sagradi hotel i poslovno-stambeni 
kompleks sa dve visoke kule. 

Tadašnja direktorka Zavoda Dubravka Đukanović, odbila je da se sa Generalštaba skine zaštita i 
podnela ostavku. Vlada Srbije zatim 27. juna 2024. imenuje Vasića za v.d. direktora Zavoda, a 
svi članovi kolegijuma podnose ostavke. 

Posle Vasićevog hapšenja, kompanija Džareda Kušnera saopštila je da je sudbina projekta 
planiranog na lokaciji Generalštaba „manje jasna“. 

 

22.5.2025. 

28. - https://www.danas.rs/vesti/ekonomija/radar-sefu-kabineta-ane-brnabic-jedna-strana-
kompanija-pozajmila-milion-evra 

Šefu kabineta aktuelne predsednice Skupštine Srbije Milošu Popoviću i njegovoj sestri, državnoj 
funkcionerki u misiji Srbije pri Ujedinjenih nacija za obrazovanje, nauku i kulturu (Unesko) 
Aleksandri Popović uplaćeno je po više od milion evra otkako su deo establišmenta, saznaje 
nedeljnik Radar. 

Popović je bio šef kabineta Ane Brnabić dok je ona u tri mandata bila predsednica Vlade Srbije, 
od juna 2017. do marta 2024, podseća Radar i navodi da je jedna strana kompanija 2023. godine 
njemu „pozajmila“ milion evra i to na rok od nekoliko decenija. 

Novac je dobio na osnovu ugovora o višedecenijskom zajmu, a pozajmica je overena i kod 
jednog javnog beležnika u Beogradu. 

„Milošu Popoviću je strana firma na nekoliko decenija ‘pozajmila’ pare kojim je kupio luksuzni 
stan i dve garaže u Beogradu na vodi, dok je firmi njegove sestre Aleksandre, sa samo jednim 
zaposlenim, Privredna komora Srbije za navodne konsultantske usluge uplatila novac koji je ona 
trošila na kupovinu luksuzne robe po svetskim metropolama“, piše u tekstu Radara. 

U tekstu se ukazuje da je „na prvi pogled“ sve urađeno u skladu sa važećim zakonima, ali da 
pažnju privlači to što je jedna strana kompanija tadašnjem šefu kabineta premijerke bila spremna 
da pozajmi milion evra, uz obavezu da dužnik tu pozajmicu vrati tek posle 2050, kada se ovog 
slučaja možda više neće sećati ni njegovi akteri, „a kamoli nadležni državni organi“, kojima je 
posao da ispitaju svaku sumnjivu transakciju. 

U međuvremenu, Miloš Popović je, kako se navodi, za taj novac kupio luksuzni stan u Beogradu 
na vodi i dva garažna mesta. 

Kada je reč o njegovoj sestri Aleksandri Popović, Radar ističe da je ona veliku količinu novca 
dobila od Privredne komore Srbije za „konsultantske usluge“ koje je Privrednoj komori pružilo 
preduzeće „HRD pro konsalting“. 

29. - Novi premijer Srbije Đuro Macut sa suprugom je pre dve nedelje kupio vilu vrednu više od 
milion evra na Zvezdari od Tomislava Bogetića, nekadšnjeg direktora javnog preduzeća 
Beograd put, otkriva KRIK. Osim ove nekretnine, Macut je odranije vlasnik još četiri stana 
u Beogradu.  



Gotovo deset dana nakon što je predsednik Srbije Aleksandar Vučić otkrio da će naredni premijer 
biti profesor Medicinskog fakulteta i doktor endokrinologije Đuro Macut, on je svoju imovinu 
uvećao za jednu skupocenu nekretninu. 

Ovaj doktor, do tada nepoznat javnosti, sklopio je 14. aprila ugovor kojim je kupio vilu od 193 
kvadrata koja se nalazi u širem centru glavnog grada, na opštini Zvezdara, pokazuju podaci 
katastra. Iako nije poznato koliko ju je Macut tačno platio, agencija za procenu vrednosti 
nekretnina koju je angažovao KRIK, izračunala je da je tržišna vrednost vile veća od million 
evra. 

Ugovor je potpisan dan pre nego što je Macut u skupštini Srbije izglasan za premijera. 

Sem ove vile, Macut je odranije vlasnik niza drugih nekretnina. Poseduje četri stana – dva na 
Voždovcu, jedan na Savskom vencu i jedan na Novom Beogradu. Svi ovi stanovi zajedno imaju 
378 kvadrata. Vlasnik je i garaže od 16 kvadrata na Voždovcu.  

 

30. - https://n2.rs/mozaik/mediji-koji-izvestavaju-o-studentskim-protestima-ostali-bez-novca-
na-konkursima-sirom-srbije/ 

Mediji koji izveštavaju o studentskim protestima ostali bez novca na konkursima širom Srbije 

Prošli su oni koji podržavaju SNS, portali na kojima niko ne radi, zanatske radnje, oni koji svaki 
dan krše Kodeks novinara i koji nemaju veze sa gradovima u kojima su dobili novac - ali nikako 
ne oni koji o studentskim protestima redovno izveštavaju. 

Lokalne samouprave u mnogim gradovima i opštinama širom zemlje uskratile su novac na 
konkursima za javno informisanje medijima koji su pratili i izveštavali o studentskim protestima. 

Umesto njih, novac su dobijale televizije bliske Srpskoj naprednoj stranci, portali na kojima niko 
ne radi, zanatske radnje, ili privatne produkcije i mediji iz glavnog grada koji krše novinarski 
kodeks. 

Glavnu i odgovornu urednicu portala Jugpress iz Leskovca Ljiljanu Stojanović pitali su, kroz 
šalu i u nezvaničnom razgovoru u gradu, kako očekuje da dobije novac kada je izveštavala o 
protestima. 

U Kragujevcu, dan pre zasedanja komisije koja odlučuje o medijskim projektima, do 
urednice Glasa Šumadije Jovanke Nikolić, kako je ona za Cenzolovku rekla, došla je informacija 
da će teško dobiti novac, jer je „stigla naredba sa vrha da se posebna pažnja obrati na 
Kragujevac”. 

Sudeći po odluci komisije, pažnja je i te kako obraćena, budući da Glas Šumadije nije dobio ni 
dinar. 

Bez novca iz gradske kase ostali su i portal Pressek, kao i jedine štampane novine u gradu 
Kragujevačke, čiji su projekti ranije ocenjivani najvišim ocenama. Sva tri medija su izveštavala o 
studentskim protestima, često prenoseći i uživo događaje na svojim profilima na društvenim 
mrežama. 

Za Jovanku Nikolić ovakav ishod konkursa u Kragujevcu nije iznenađenje, jer u tom gradu 
postoji televizija koja se mimo zakona i dalje finansira iz budžeta grada. Radio-televizija 
Kragujevac dobija desetine miliona svake godine, kako bi se na njoj mogli pratiti mitinzi Srpske 
napredne stranke preuzeti sa TV Informer. 

„Mislim da i oni znaju da je došao kraj vremenu u kome će nekompetentni odlučivati o bilo 
čemu, pa su ove godine rešili da u potpunosti odbace sve kriterijume, skinuli su rukavice i novac 
raspodelili svojim medijima. U Kragujevcu su to mediji koji izmišljaju konferencije, koji krše 
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novinarski kodeks i nisu relevantni, jer ih Kragujevčani ne gledaju i ne čitaju“, objašnjava 
urednica Glasa Šumadije. 

Kako će Kragujevčane, umesto lokalnih medija, bolje informisati oni sa sedištem u Beogradu, 
Vranju, zanatsko-trgovinska radnja iz Velike Plane i produkcija iz Kraljeva, ostaje pitanje na koje 
još uvek odgovore nisu dali ni članovi komisije, ni lokalna samouprava. 

Miljković Dabić: Da li su članovi komisije doneli odluku u Kraljevu? 

Slično su prošli i mediji u Kraljevu. Najviše novca na tom konkursu otišlo je, kao i svake 
godine, Privrednom društvu Radio-televizija Kraljevo i Ibarske novosti, kao i Radio-televiziji 
Melos. Novac je prebačen i produkcijama iz Čačka, Vrnjačke Banje i Borče, kao i kraljevačkim 
portalima Narcis i Jorgovan, u vlasništvu Slavka Stijakovića, o kome je Cenzolovka već pisala. 

Među dobitnicima na konkursu nema portala Krug, čija se uređivačka politika, po rečima glavne 
urednice Marine Miljković Dabić, izgleda ne dopada vlastima u Kraljevu. 

„Odluka da naš portal ne dobije ni dinar na konkursu nije, po mom mišljenju, doneta na osnovu 
kvaliteta projekta koji smo prijavili, već zato što je naša uređivačka politika drugačija – radimo u 
interesu građana, a ne vlasti. Posao novinara nije da prepisuje saopštenja sa gradskih sajtova, već 
da postavlja pitanja o svim relevantnim temama. Ako je to razlog što smo ostali ispod crte, onda 
to nije poruka samo nama, već svim profesionalnim medijima da treba da budu tihi, poslušni, da 
ne talasaju. Mi na tu poruku ne pristajemo“, kaže Miljković Dabić. 

Nju posebno zabrinjava činjenica što u Kraljevu nisu navedeni razlozi za odbijanje projekata, 
kao i to što članovi komisije nisu potpisali rešenje. Oni su, po rečima naše sagovornice, potpis 
stavili na beli papir, čime dovode u sumnju čitavu proceduru, jer deluje kao da su dali blanko 
potpise za nešto o čemu odlučuje neko drugi. 

Za razliku od Kragujevca i Kraljeva, konkurs u Kruševcu je svake godine bio predvidiv. Znalo se 
da će većinu novca dobiti Radio-televizija Kruševac, bliska vladajućoj stranci. Ovaj medij je i 
ovog puta, sa tri projekta, za televiziju, radio i portal istog imena, dobio 58 posto budžeta 
namenjenog medijima. 

Novinari u Kruševcu kažu da je postojalo neko nepisano pravilo da svi mediji iz ovog grada 
dobiju neki novac na konkursu, makar on bio toliki da sa njim ne mogu da realizuje projekat, ali 
se bar održavao privid neutralnosti. Ove godine se, ipak, desilo da i mediji sa sedištem u 
Kruševcu ostanu ispod crte. 

Jedan od takvih je portal Odjek, relativno mlad medij, u kome rade novinarke sa dugogodišnjim 
iskustvom. One su ovaj portal osnovale posle promene vlasnika u štampanom mediju u kome su 
radile više od jedne decenije. 

„Prošle godine bili smo jedini lokalni medij koji nije prošao na lokalnom konkursu. Sredstva 
nam nisu odobrena ni ove godine, što smo i očekivale, posebno zato što smo jedan od dva medija 
koji na lokalu redovno izveštavaju sa protesta. Znatno više od svih ostalih dobila je lokalna 
televizija koja, od početka protesta u Kruševcu, nije objavila nijednu vest o okupljanju građana 
na ulicama, čak ni onda kada se okupilo oko 8.000 ljudi. Ove godine sredstva su odobrena i 
portalu za koji građani i građanke Kruševca ne znaju ni da postoji, a čiji je vlasnik čovek koji 
pokreće portale širom Srbije“, kaže Danijela Pavlović, glavna urednica Odjeka. 

Jugpress bez novca u Vlasotincu, u Leskovcu minimalno 

Regionalna redakcija Jugpress ove godine je, po rečima glavne urednice Ljiljane Stojanović, 
prošla katastrofalno na gotovo svim konkursima na kojima je podnela projekte. U Vranju i Nišu 
nisu ni konkurisali. U Vranju je 97 posto budžeta otišlo za dve televizije bliske vlasti. Na 

https://www.cenzolovka.rs/drzava-i-mediji/sampion-medijskih-konkursa-za-medije-bivseg-oficira-jna-samo-od-ministarstva-informisanja-vise-od-200-000-evra/
https://www.krug.rs/
https://odjek.rs/


konkursu u Vlasotincu nisu dobili ni dinar, dok im je komisija u Leskovcu udelila neku 
minimalnu sumu. 

Po rečima sagovornice Cenzolovke, to je za nju bilo veliko iznenađenje, jer joj je u neformalnom 
razgovoru rečeno da ne treba da očekuju novac pošto su izveštavali sa studentskih protesta. 

„U Leskovcu smo bili među onima koji su dobili najniže iznose. Mislim da je to bilo u stilu 
‘hajde da im damo bilo šta da ne mogu ništa da kažu‘. Komisije su bile tako sastavljene da se 
unapred znalo ko može da prođe. Rezultati konkursa pokazuju da smo bili u pravu. U Vlasotincu 
su sredstva dobila dva medija koja ne postoje, za koje niko od nas ne zna. U Leskovcu su novac 
dobili mediji koji vesti nisu ažurirali mesecima“, ističe Stojanović. 

Ona kaže da se isto ponavlja iz godine u godinu, ali da je takav način raspodele ovog puta 
kulminirao i da je očigledno novac raspoređen po partijskim direktivama. Sve to dovodi u pitanje 
opstanak medija na jugu Srbije. Tako će nedeljnik Nova naša reč, jedini štampani medij južno od 
Niša, verovatno morati da pauzira štampanje. Stojanović kaže i da je i sam opstanak Jugpressa 
doveden u pitanje. 

 

Naš komentar:   

KAD ASFALT SMRDI NA POLITIČKU KORUPCIJU 

POLITIČKA KORUPCIJA SMRDI NA ASFALT 

31. - 26.5. portal N1 . Vlast je upregla sve snage pred izbore u Kosjeriću. Tu malu opštinu 
poslednjih dana obišli su svi viđeniji naprednjaci. Uveliko se asflatiraju putevi, meštanima 
obećavaju kule i gradovi. 

Svi putevi poslednjih dana vode u Kosjerić - ministre, direktore javnih preduzeća i stranačke 
funkcionere. 

"Sve pravce koje smo krenuli - završićemo. I one koje nismo krenuli i njih ćemo da završimo, 
sve što ima na spisku i treba da se uradi to će biti urađeno", rekao je Zoran Drobnjak, direktor JP 
Putevi Srbije. 

Tako Kosjerić izgleda u predizbornim spotovima naprednjaka. U stvarnosti - da bi se jedni slikali 
na asfaltu, drugi se gotovo izrabljuju. Na terenu je čak pet putarskih preduzeća, radnici jednog od 
njih - Puteva Užice, poslednju platu primili su u februaru. Al' ko njih pita! Zadatak im je da ćute 
i rade ne bi li do izbora 8. juna asfaltirali prilaz do svake kuće koja obeća da će zauzvrat glasati 
za SNS. 

Na više lokacija u Kosjeriću mašine rade bez prestanka. Mnogo je veći problem, međutim, s 
radnicima kojima dan počinje u sedam ujutru i traje dok ne padne mrak. Kažu nam da do 8. juna 
neće imati nijedan jedini slobodan dan. 

Dok udišemo miris vrućeg asfalta, lokalnog fotoreportera pitamo šta to zapravo smrdi u 
Kosjeriću? 

"Pa smrdi mi na klasičnu kupovinu glasova, da se mi ne lažemo, jer narod je nažalost ucenjen. Ja 
ne sporim, asfalt svima treba, ali da li je to razlog da neko proda svoj glas zbog 100, 200, 500 
metara asfalta?" rekao je Aleksa Pavlović, lokalni fotoreporter. 

Daju svoj glas pojedini meštani Kosjerića, nažalost i za mnogo manje. 

"Obećavaju pegle, šporete, televizore za glas, asfalt... ja ne znam da l je neko normalan da proda 
glas za peglu koja je 2000 din, da svoje pravo glasa proda za nešto tako mizerno i nebitno. 

https://n1info.rs/tag/kosjeric/
https://n1info.rs/tag/srpska-napredna-stranka/
https://n1info.rs/tag/lokalni-izbori/


Dolaze iz svih krajeva Srbije, Šabac, Loznica, Kragujevac, Beograd... Bog te pita odakle sve, ja 
ne znam iz kog grada ih nema", ispričao je Dimitrije Petrović, preduzetnik iz Kosjerića: 

Na više lokacija u Kosjeriću mašine rade bez prestanka. Mnogo je veći problem, međutim, s 
radnicima kojima dan počinje u sedam ujutru i traje dok ne padne mrak. Kažu nam da do 8. juna 
neće imati nijedan jedini slobodan dan. 

Dok udišemo miris vrućeg asfalta, lokalnog fotoreportera pitamo šta to zapravo smrdi u 
Kosjeriću? 

"Pa smrdi mi na klasičnu kupovinu glasova, da se mi ne lažemo, jer narod je nažalost ucenjen. Ja 
ne sporim, asfalt svima treba, ali da li je to razlog da neko proda svoj glas zbog 100, 200, 500 
metara asfalta?" rekao je Aleksa Pavlović, lokalni fotoreporter. 

Daju svoj glas pojedini meštani Kosjerića, nažalost i za mnogo manje. 

"Obećavaju pegle, šporete, televizore za glas, asfalt... ja ne znam da l je neko normalan da proda 
glas za peglu koja je 2000 din, da svoje pravo glasa proda za nešto tako mizerno i nebitno. 
Dolaze iz svih krajeva Srbije, Šabac, Loznica, Kragujevac, Beograd... Bog te pita odakle sve, ja 
ne znam iz kog grada ih nema", ispričao je Dimitrije Petrović, preduzetnik iz Kosjerića: 

S dvojicom naprednjaka iz Šapca, ovaj preduzetnik iz Kosjerića imao je bliski susret pre 
nekoliko dana, dok su njegovom kolegi za glas nudili posao. Da se verbalno sukobio zapravo s 
direktorom jednog javnog preduzeća iz Šapca, saznao je tek kasnije. 

"Ja sam došao na javnu površinu da pitam ljude da li će glasati za Aleksandra Vučića", rekao je 
direktor SNS-a. 

"**** te Aleksandar Vučić", odogovorio je Petrović. 

"**** i tebe u usta", kazao je direktor 

"Ko?" 

"Svi koji su protiv!", odgovorio je član SNS-a. 

Da je u ovom mestu neko protiv vlasti - znate to jer do njegove kuće nema asfalta. 

"Kakav asfalt, ja sam 6 puta dao po kravu za ovo što vidite, sadašnje stanje. Ovde je samo 
jednom doteran neki materijal na put, ali ja nisam pristalica toga, ja ne volim da živim za te 
izbore da bi mi taj dan doterao i više nikad da ga ne vidim, pa neka ga nemam, nek i dalje gazim 
blato", rekao je Milutin Jovanović, zemljoradnik iz sela Mionica. 

Presekao je Milutin odavno - protiv je vlasti jer, kaže, ne rade za narod. U susednom selu 
Godljevo nailazimo pak na njegove vršnjakinje koje, suprotno Milutinu, glasaju za vlast kao 
takvu. 

 

32. - 28.5. portal N1- Opozicionar iz Kosjerića pitao naprednjake zašto su doveli lekare u selo: 
Rekli mu da "sarađuje" 

Izvor: Ujedinjeni za Kosjerić 

„Ujedinjeni za Kosjerić“ saopštili su da je u selu Ražana zabeležen još jedan u nizu primera 
grube zloupotrebe javnih institucija u predizborne svrhe od strane Srpske napredne stranke 
(SNS). 

„U toku prepodneva, u selo je stigla pokretna apoteka sa timom lekara specijalista iz Užica i 
Valjeva. Ova 'mobilna ekipa' nije došla u redovnoj službenoj misiji, već kao deo predizborne 

https://n1info.rs/tag/predizborna-kampanja/


kampanje SNS-a, čime se direktno koristi javni zdravstveni sistem za političku promociju“, 
navodi se u saopštenju. 

Kako navode, kandidat sa liste “Ujedinjeni za Kosjerić”, Zlatan Mijatović, koji živi u selu 
Ražani, obratio se lekarima i pitao zbog čega sada dolaze, kada svih ovih godina zdravstvena 
pomoć u ovom kraju gotovo da nije postojala. 

„Mesna zajednica nije ni otvarana, niti su meštani imali priliku da ostvare pravo na 
specijalističke preglede. Danas, odjednom, pred izbore, u selo dolaze internista, medicinske 
sestre, lekari, ali – bez osnovne dijagnostičke opreme", kažu iz „Ujedinjeni za Kosjerić“. 

Mijatović je pitao za pokretni mamograf za žene iz sela – odgovor je bio da ga nemaju. I pored 
svega, lekari su izdavali recepte, merili pritisak i šećer, a zatim se povukli kada su shvatili da je 
kandidat opozicije prisutan i da postavlja pitanja. 

Ubrzo nakon toga, aktivisti SNS-a su pristupili Mijatoviću s ciljem zastrašivanja i političke 
trgovine, saopštili su iz „Ujedinjeni za Kosjerić". 

„Predlagali su mu da 'sarađuje', da utiče da njihovi glasači ne izađu na izbore, uz obećanja 'da će 
se nešto srediti'. Iako je Mijatović ranije tražio pomoć za uređenje puta do seoskog groblja i 
nudio 50 odsto sufinansiranja, lokalna vlast na čelu sa SNS-om nije ispunila obećanje. Danas, 
pred izbore, pokušavaju da kupe poverenje koje su godinama gubili“, piše u saopštenju. 

„Ujedinjeni za Kosjerić“ kažu da situacija u Ražani nije incident – ona je ogledalo sistema u 
kojem se zdravlje građana koristi kao sredstvo za političku manipulaciju. 

- 29.5. - N1 - Ujedinjeni za Kosjerić objavili snimak: Penzionerima pred izbore paketi s hranom 

Lista "Ujedinjeni za Kosjerić" koja će učestvovati na lokalnim izborima 8. juna u tom gradu 
objavila je na društvenim mrežama snimak na kom se vidi paket suhomesnatih proizvoda koji se, 
kako navode, deli penzionerima pred izbore. 

Podsećamo, "Ujedinjeni za Kosjerić" saopštili su juče i da je u selu Ražana zabeležen još jedan u 
nizu primera grube zloupotrebe javnih institucija u predizborne svrhe od strane Srpske napredne 
stranke (SNS). 

„U toku prepodneva, u selo je stigla pokretna apoteka sa timom lekara specijalista iz Užica i 
Valjeva. Ova 'mobilna ekipa' nije došla u redovnoj službenoj misiji, već kao deo predizborne 
kampanje SNS-a, čime se direktno koristi javni zdravstveni sistem za političku promociju“, 
naveli su. 

 

33. - 29.5. - Macut izbegao da odgovori na pitanje KRIK-a kako je kupio vilu vrednu milion 
evra 

Premijer Srbije Đuro Macut danas je izbegao da odgovori na pitanje novinara KRIK-a odakle mu 
novac za kupovinu vile na Zvezdari koja vredi više od milion evra, kao i otkud to da je ovu 
nekretninu kupio samo dan pre nego što je zvanično imenovan za predsednika Vlade. Na 
današnjoj konferenciji u Skupštini grada Beograda Macut je pobegao od novinara i tako izbegao 
da odgovori na pitanja o ranijem otkriću KRIK-a. 

Novoizabrani premijer Srbije Đuro Macut samo dan pre nego što je postavljen na tu poziciju 
kupio je vilu od gotovo 200 kvadrata Na Zvezdari vrednu više od milion evra, kako je ranije 
otkrio KRIK. 

KRIK je, pre nego je objavio priču, pokušao da stupi u kontakt sa Macutom, ali su iz kabineta 
Vlade rekli da tog dana nije dostupan, a nismo mogli ni da ga dobijemo preko privatne klinike 
„Experta Medica“ u kojoj radi. 

https://n1info.rs/tag/predizborna-kampanja/
https://n1info.rs/tag/ujedinjeni-za-kosjeric/
https://www.krik.rs/macut-kupio-vilu-vrednu-milion-evra-dan-pre-nego-sto-je-imenovan-za-premijera/
https://www.krik.rs/macut-kupio-vilu-vrednu-milion-evra-dan-pre-nego-sto-je-imenovan-za-premijera/


 

34. - Radar: Država za metro od firme Željka Drčelića kupuje parcele koje mu je prodala prošle 
godine 

Predlog za eksproprijaciju u završnoj je fazi i procenjuje se da će oko 10.000 kvadrata državu 
koštati više od pet miliona evra, a osam puta veću površinu Stare šećerane u stečaju mogla je 
lane da kupi za 5,9 miliona. Kao da vlast SNS-a tada nije znala kuda će ići metro, za koji je karte 
delila još 2018, piše Radar. 

Za potrebe izgradnje beogradskog metroa država otkupljuje tri parcele koje se nalaze u okviru 
kultnog kompleksa Stara šećerana od firme Vrenje, čiji je suvlasnik Željko Drčelić, poznati 
biznismen blizak vlasti i predsednik KK Crvena zvezda. Kako su Radaru potvrdili u Direkciji za 
izgradnju i građevinsko zemljište grada Beograda, ali i sam Drčelić, predlog za eksproprijaciju 
tih parcela je pred opštinskim organima i u završnoj je fazi. 

Staru šećeranu kupila je firma koja je prošlu godinu završila u minusu od pola miliona evra 

Ipak, pravi mamac za kupovinu kompleksa Stara šećerana bilo je pravo korišćenja nad oko 8,4 
hektara atraktivnog zemljišta, na kojem su se u trenutku prodaje nalazili i objekti koje je Vrenje 
ranije kupilo. Novi vlasnik je mogao da računa na to da će pravo korišćenja lako i besplatno 
pretvoriti u pravo svojine, zahvaljujući izmenama Zakona o konverziji, koje je nešto ranije 
usvojila vlast SNS-a, a one su naročito išle naruku biznismenima bliskima toj stranci. 

Država nije iskoristila pravo preče kupovine, po kom je za mnogo manje para mogla da postane 
vlasnik 8,4 hektara atraktivnog zemljišta Stare šećerane. Postoji li neko logično objašnjenje za to 
ili je sve baš onako kako izgleda? Jedino što je od toga čudnije jeste što je sve tako očigledno 

Iako je država u slučaju Stare šećerane imala pravo preče kupovine i rok od mesec dana nakon 
javnog nadmetanja da o tome odluči, nije ga iskoristila. To je donekle bilo iznenađenje, jer je 
prema tada važećim planovima bilo predviđeno da se na taj kompleks proširi naselje Beograd na 
vodi. Međutim, novi vlasnik postala je kompanija Vrenje, u kojoj dve trećine vlasništva ima Pan-
alko sistem iz Beograda, čiji je vlasnik javnosti malo poznati Vlado Stanišić, dok preostali udeo 
pripada Konkord vestu iza kojeg stoji Željko Drčelić. 

Aktuelnom predsedniku KK Crvena zvezda Drčeliću fotelju je prepustio Nebojša Čović. Iako 
formalno nije član, spada u biznismene bliske vladajućem SNS-u, a bio je i na mitingu podrške 
Aleksandru Vučiću, koji je održan 12. aprila ispred Skupštine Srbije. 

 

5.6.2025. 

35. - Ministarka rudarstva i energetike Dubravka Đedović Handanović je u Zaječaru, gde se 8. 
juna održavaju loklani izbori, dodelila 73 ugovora građanima koji su dobili subvencije 
države u okviru programa energetske sanacije domaćinstava. 

Đedović Handanović je prisustvovala i potpisivanju ugovora o početku radova na energetskom 
unapređenju osnovne škole „Jeremija Ilić Jegor“ u selu Rgotina, saopštilo je Ministarstvo. 

„Danas smo dodelili 73 subvencije i za ove svrhe je izdvojeno 29 miliona dinara. Subvencije za 
unapređenje energetske efikasnosti su 50 do 65 odsto vrednosti radova, a socijalno ugroženi 
građani su dobili subvencije do 90 odsto. U poslednje dve godine je oko 170 porodičnih kuća u 
Zaječaru iskoristiilo subvencije za energetsko unapređenje“, rekla je ministarka energetike. 

 

36. - Dimitrijević (CRTA): Za glas dele stoku, stočnu hranu, veš mašine, traktore – toliko su 
SNS-u važni izbori 

https://radar.nova.rs/tema/sns/


„Koliku važnost vlast pridaje lokalnim izborima u Kosjeriću i Zaječaru govori činjenica da je 
jedna trećina terenskog rada državnih funkcionera bila vezana za ta dva mesta, mi smo izbrojali 
čak 90 poseta i aktivnosti funkcionera, od sastanaka, susreta, do podele različitih aparata, veš 
mašina, stoke, traktora“, izjavio je Pavle Dimitrijević iz organizacije CRTA. 

Kampanja za redovne lokalne izbore koji se u Zaječaru i Kosjeriću održavaju 8. juna pokazala je 
da nema nikakvih pozitivnih promena u izbornim uslovima, uprkos pokušajima vlasti da simulira 
posvećenost unapređenju izbornog procesa i primeni preporuka ODIHR, zaključuje se u 
Izveštaju o dugoročnom posmatranju Posmatračke misije Crte. 

Zabeležen je 71 slučaj zastrašivanja u Kosjeriću i Zaječaru. 

„To su svi zabeleženi slučajevi, bilo fizički, bilo verbalno. Između ostalog, otimanje telefona 
novinara u Zaječaru, pa strašni video snimci koji se emituju protiv kandidata sa opozicionih lista, 
koji se montiraju svaki dan po nekoliko puta. Pa imamo i slučajeve praćenja studenata po 
Zaječaru i kucanja na vrata, različite pretnje…“, naveo je Dimitrijević. 

Na pitanje ko su ti ljudi koji prete, kaže da su uglavnom nepoznati. 

„Neki su i poznati. Malo mi je teško već da govorim o tome jer sam bio i u Kosjeriću i u 
Zaječaru. To pitanje ko zastrašuje je na državnim organima da utvrde, jer su i Zaječar i Kosjerić 
puni nekih nepoznatih ljudi, koji nisu iz tih mesta“, kazao je. 

A osim nepoznatih ljudi, u ova dva mesta viđeni su i – državni funkcioneri. 

„Kako je vlast doživela ove izbore i kolika je važnost data ako znamo da je jedna trećina 
terenskog rada državnih funkcionera vezana za Zaječar i Kosjerić. Mi smo izbrojali čak 90 
poseta i aktivnosti državnih funkcionera u ovim mestima, od sastanaka, susreta, do ovih podela 
različitih aparata, veš mašina…“, naveo je gost N1. 

N1: A šta su to sve dobijali? 

„Razne stvari, od prehrambenih paketa do stoke, različitih ovaca, koza, stočne hrane, obećavanja 
traktora za 15-ak sigurnih glasova“, rekao je Dimitrijević. 

To su sve, kako kaže, skuplji pokloni. 

„Skuplji pokloni, ja bih tako nazvao. Korupocija ide napred, poskupljuje ta kupovina glasova. 
Time bi trebalo da se pozabave institucije i da ispitaju ko su ti koji dodeljuju poklone, ko to 
finansira“, kaže. 

A Agencija za sprečavanje korupcije izrekla je meru upozorenja SNS-u zbog kršenja odredbe 
Zakona o finansiranju političkih aktivnosti koja zabranjuje korišćenje budžetskih sredstava za 
sprovođenje predizbornih aktivnosti. Da li je tako moglo da se reaguje i u nekim drugim 
primerima koji se vezuju za vladajuću stranku, N1 je pokušao da sazna od zamenice direktora 
Agencije za sprečavanje korupcije Verke Atanasković. Ona je pokušala da izbegne našu 
novinarku i kratko je odgovorila da je Agencija uvek reagovala na svim izborima što je, kako je 
navela, vidljivo i na sajtu te institucije. 

Na pitanje kako mu je izgledao ovaj odgovor, Dimitrijević kaže: 

„Onako kako jeste data – u prolazu. Agencija za sprečavanje korupcije jeste reagovala u smislu 
odgovora na određene prijave, ali ne bih da komentarišem kakvi su kroz istoriju ti odgovori bili, 
ali znam čime je rezultiralo – jednim velikim ništa“. 

On pita i šta građani imaju od toga? 

„Šta mi imamo kao građani što je u prošlom izbornom procesu više od 10 puta Agencija na 
osnovu Crtinih prijava konstatovala da je SNS prekršila zakon? Da li je to dovelo do promene 



ponašanja, pa nije. Ti propisi kako se primenjuju, nisu dovoljno efikasni, ne izazivaju promenu 
ponašanja i moraju da se promene“, rekao je Dimitrijević. 

O tome šta nas očekuje na nekim budućim parlamentarnim izborima, gost N1 kaže da izborni 
uslovi i ambijent nisu bolji u odnosu na decembar 2023. 

„Naprotiv, mi vidimo produbljivanje različitih vrsta nepravilnosti i manipulacije koje izbore u 
Srbiji prate. To je nešto što je loše i zabrinjavajuće, ali moramo da kažemo da na kraju građani i 
birači ostaju sami sa svojom olovkom i srcem i da im niko ne može oduzeti pravo da glasaju 
kako hoće. I te manipulacije treba ostaviti po strani i slobodno glasati“, poručio je Dimitrijević. 

Izvor: N1 

 

10.6. 

37. - Dok se opozicija u Zaječaru buni zbog izbornih neregularnosti, glasači SNS-a zvali su 
danas redakciju N1 jer žele da "javno reaguju" zbog toga što im nije isplaćen novac koji im 
je obećan ako budu glasali za listu broj 1. 

Dva dana nakon izbora u Zaječaru ne buni se samo opozicija, nego i glasači Srpske napredne 
stranke. 

Opozicija je pozvala Zaječarce na protest danas u 18 časova. 

Međutim, redakciju N1 danas su zvali brojni glasači SNS-a da se žale jer im novac koji im je 
obećan da glasaju za listu broj jedan - nije isplaćen. 

U selu Grljan rekli su našoj ekipi da im je obećano 3.000 dinara za glas, ali da su "prevareni" i da 
su ostali bez obećnog novca. 

Kada smo ih pitali da li znaju da je kupovina glasova nezakonita, odgovorili su da nisu to znali. 
Drugi kažu da više svoj glas neće prodavati, jer su "ovim potezom razočarani". 

I u selu Vražogrnac kažu da im je obećano, ali nije isplaćeno, pa sad žele da prijave svoje 
slučajeve. 

"Pa glasali smo za, kako se zove? SNS, Aleksandra Vučića", rekao nam je jedan meštanin. 

Njegova supruga kaže da su glasali bez problema. "Taj koji je obećao, on uzeo je novac i... Niti 
smo ga videli, niti znamo ko je, niti znamo odakle je, ništa ne znamo. Tako da o tome nemamo 
pojma. Tako da, glasali smo, našu dužnost smo obavili, ali ništa više ne očekujemo", rekla je 
ona. 

Obećali su im da će dobiti 3.000 do 4.000 dinara, navodi njen muž. 

"Paketi su stigli ranije, ali novac su nam obećali posle izbora. Digli smo ruke, nema od toga 
ništa. U paketu je bilo litar ulja, kilogram šećera, soli, kilogram pasulja, kilogram pirinča i četiri 
konzerve, mesna nareska", navela je ona. 

Dodala je da ne zna koliko je ljudi u selu na sličan način "prevareno", ali da je ovo prvi put da im 
je za glas obećan novac. 

 

10.6. 

38. - Firma Miroslava Miškovića ekspresno organizovala skup 140 delegacija za EXPO: Država 
joj dodelila ugovor pre samo četiri dana 

https://n1info.rs/vesti/dimitrijevic-crta-za-glas-dele-stoku-stocnu-hranu-ves-masine-traktore-toliko-su-sns-u-vazni-izbori/
https://n1info.rs/tag/lokalni-izbori/
https://n1info.rs/tag/zajecar/
https://n1info.rs/tag/sns/
https://n1info.rs/tag/sns/


Firma EXPO 2027, odnosno država, pre samo četiri dana dodelila je ugovor firmi Delta 
kongresni centar Miroslava Miškovića, a već danas se u njenom glavnom objektu - Sava centru 
održava prvi susret međunarodnih učesnika za tu specijalizovanu izložbu u Beogradu. Prostor u 
kome će se sastati više od 140 delegacija očigledno je pripremljen u rekordnom roku, toliko brzo 
da na zvaničnom sajtu o javnim nabavkama za EXPO nije objavljen ni ugovor, pa nije poznato ni 
da li je potpisan. 

Od trenutka kada je obelodnjeno da će Beograd biti domaćin specijalizovane izložbe EXPO 
2027. i da će nas to koštati oko dve milijarde evra, javnost negoduje zbog organizacije tog 
skupocenog megalomanskog projekta, zbog čega se danas grupa demonstranata okupila ispred 
Sava Centra, koji je juče, brže bolje “zaštićen” ogradom, koje niču oko svih važnijih institucija u 
zemlji, kao već uvežbana praksa, očigledno uplašene vlasti. 

Gotovo je nemoguće i dečji rođendan organizovati u roku od samo četiri dana, ali vlast je, u 
saradnji sa biznismenom Miškovićem, nekako uspela da u tom kratkom roku pripremi sve za 
prvi veliki sastanak na kojem se okupilo 400 stranih delegata iz više od 140 zemalja. 

EXPO prioritet vlasti 

“Potpuno je jasno da je EXPO najvažniji i gotovo jedini bitan projekat za ovu vlast. Sad im je 
ključno da pokažu da je taj projekat od međunarodnog značaja i da privlači pažnju brojnih 
država i stranih investitora. Kompanija Delta je ekspresno dobila ugovor da organizuje sve 
međunarodne sastanke u vezi sa EXPO-om, što je posebno interesantno. Delti je ugovor dodeljan 
tek 6. juna, a to upavo ukazuje na jako bliske odnose nekih ljudi i kumova iz vladajuće partije i 
vlasnika Delte”, kaže za Nova.rs Nikola Jovanović, direktor Centra za lokalnu samoupravu. 

 

10.6. 

39. - Bačena evidencija o kapilarnim glasovima u Zaječaru 

https://www.facebook.com/reel/1891600044969370 

Predstavnici opozicije u Zaječaru došli u posed džaka sa, kako kažu, biračkim spiskovima za 
koje oni tvrde da je visoki funkcioner SNS-a bacio u kontejner na planini Tresibaba. 

"Dvadeset minuta pre nego što smo pozvali ljude da dođu ovde, dobila sam prijavu da je visoki 
funckioner SNS-a Milan Stanković viđen na potezu od Niša ka Zaječaru na Tresibabi kako staje i 
sivu kesu ubacuje u kontejner", rekla je za N1 Dragana Rašić sa liste "Promena u koju 
verujemo". 

Ona je dodala da je sa kolegom u tom trenutku sela u automobil i da su otišli na Tresibabu i da su 
iz sive kese u kontejneru izvukli neku vrstu biračkog spiska za sva 69 biračka mesta, a na kojima 
nema JMBG-a. Rašić je ocenila da današnji čin Milana Stankovića iz SNS-a "nedvosmisleno 
ukazuje na brojne neregularnosti koje vlast pokušava da sakrije". 

Ona je navela da su ranije pronađeni i određeni spiskovi sa imenima i prezimenima i 
napomenama u kojima piše koji se sve pokloni dobijajau i ko treba da uruči. 

"Došli smo u posed i dva glasačka listića na kojima je zaokružen broj jedan, odnosno Aleksandar 
Vučić", rekla je Rašić. 

10.6 

40. - U Zaječaru pronađeni „zatureni” glasački listići dva dana posle izbora 

Nosilac liste „Promena u koju verujemo” na proteklim izborima u Zaječaru Uglješa Đuričković 
tvrdi da su na jednom biračkom mestu u vrtiću ovog utorka (10. jun) pronađena dva glasačka 

https://nova.rs/tag/expo-2027/
https://nova.rs/tag/expo-2027/
https://nova.rs/vesti/drustvo/vlast-ogradila-sava-centar-policija-krije-transparente-protiv-omiljenog-sns-projekta-burno-prvi-sastanak-za-planiranje-ucesce-na-expo-2027/
https://nova.rs/vesti/drustvo/vlast-ogradila-sava-centar-policija-krije-transparente-protiv-omiljenog-sns-projekta-burno-prvi-sastanak-za-planiranje-ucesce-na-expo-2027/
https://www.facebook.com/reel/1891600044969370


listića na kojima su zaokružene liste „Ne damo Srbiju – Aleksandar Vučić” i „Mi, snaga naroda, 
prof. dr Branimir Nestorović”. 

„Danas smo našli listiće na kojima su zaokružene ove dve liste. Kako je to moguće u normalnom 
izbornom postupku, u normalnoj zemlji, u demokratskoj zemlji gde je sve u redu, gde je sve 
regularno, kako je moguće da ja nađemo listiće na jednom biračkom mestu u stočiću? Potpuno je 
jasno šta su uradili”, kaže Đuričković za „Vreme”. 

On tvrdi da je na izborima održanim u gradu na istoku Srbije zabeležena „najgrđa izborna krađa 
koja postoji”. 

Đuričković tvrdi da su glasači dovođeni sa strane. 

„Izlaznost je bila ogromna, opozicija je dobila više od 15.000 glasova, samo naša lista 10.500. 
Na prošlim izborima SNS je dobio 10.000 glasova. Oni su doživeli strašan debakl. To što su oni 
doveli ljude iz Šida, Sombora, Subotice, Zrenjanina da glasaju, to je druga priča i to nije pošteno. 
Naši glasači imaju i lik i lice i oblik i ime i prezime, a njihovi glasači nemaju”, dodaje 
Đuričković. 

- Ime Zaječarca Denisa Duljaja našlo se na snimku pod nazivom "Zaječar - izborna krađa u 
blizini birčakog mesta", kada su papiri ispali iz automobila ženi koja je kasnije, kako tvrde 
korisnici društvenih mreža, prepoznata kao zaposlena u kabinetu gradonačelnika Sombora. 

"Moje ime se našlo u ovom snimku. Toj ženi ispao je papir na kome su u imena i prezimena 
mojih roditelja i mene. Šta će moje ime i ime mojih roditelja na tom spisku, šta će kod njih, kad 
smo mi svi glasali za Uglješu?", pita ovaj mladić, dok novinarki Nova S pokazuje snimak o 
kome je reč. 

 

13.6. 

41. - Advokat Igor Isailović, poznat po saradnji sa ministrom finansija Sinišom Malim, ponovo 
je dobio posao za pružanje pravnih usluga za potrebe Specijalizovane izložbe EXPO 2027, 
piše Nova ekonomija. 

Isailović je naime, nosilac posla zajedno sa advokatima Nikolom Rodićem, Milicom Kovačević, 
Sanjom N. Bukvić i Nikolom Z. Ručnovim. Svi oni imaju firme registrovane na istoj adresi, 
odnosno su partneri ili advokati u kancelariji „Isailović&Partners“ 

Posao je vredan 11,94 miliona dinara bez PDV-a odnosno 14,3 miliona dinara sa PDV-om, a 
naručilac posla je preduzeće EXPO 2027 d.o.o. Beograd, piše Nova ekonomija.. 

Preduzeće je uputilo poziv i advokatima Filipu Miriću i Aleksandru Kovačeviću, ali je ipak 
Isailović sa svojim timom dobio posao. 

 

42. - Objavljeno 14.6. 

Jedna akcija policije prošla je ispod radara iako je u njoj uhapšeno 10 osoba u Surdulici, zbog 
sumnje da su izvršili krivično delo pranje para i zloupotreba položaja, čime su budžet ove 
Opštine oštetili za više od dva miliona dinara. Među njima je i Dejan Petković, koji je široj 
javnosti poznat kao bliski čovek i saradnik ministra Novice Tončeva. Interesantno je da je ovo 
došlo svega nekoliko dana nakon štu su Tončev, koji godinama važi za jednu od najjačih 
političkih figura u Surdulici, ali i bivši ministar prosvete Branko Ružić potegli pitanje 
odgovornosti Predsedništva SPS za izuzetno loš rezultat ove stranke na izborima u Zaječaru, te 
izneli stav da treba napustiti “čvrst zagrljaj Srpske napredne stranke”. 

https://vreme.com/vesti/u-zajecaru-pronadjeni-zatureni-biracki-listici-dva-dana-posle-izbora/?fbclid=IwY2xjawK1IepleHRuA2FlbQIxMQBicmlkETFlMGhmOVJUTHNJN0Q1SU9KAR5D9wkIt3ZWDtuEeYLT933PsFiDq3wz7Q9dLCJsb5ztn9TbQz7TEoqO5d7S6g_aem_N8BhQ9DofJ8dLiV4zFdgRw
https://n1info.rs/tag/expo-2027-d-o-o/
https://novaekonomija.rs/vesti-iz-zemlje/advokat-igor-isailovic-ponovo-dobio-posao-za-expo-vrednost-ugovora-ista-kao-kod-prethodnog


Po nalogu Višeg javnog tužilaštva u Nišu, Posebnog odeljenja za suzbijanje korupcije, 11. juna je 
uhapšeno više osoba iz sveta fudbala u Surdulici, kao i ljudi iz opštinskih struktura, zbog sumnje 
da su izvršili krivično delo pranje para i zloupotreba položaja, čime su budžet Surdulice oštetili 
za više od dva miliona dinara. 

Kako je povodom hapšenja u Surdulici saopštilo Više tužilaštvo za Nova.rs, osumnjičeni se 
terete za krivična dela zloupotreba položaja, kao i pranje novca. 

„Osumnjičenima se na teret stavlja da je u periodu od 1. avgusta 2024. do 1. marta 2025. godine, 
po nalogu N. A. iz Opštine Surdulica, izvršen prenos novčanih sredstava na račun Sportskog 
saveza, četiri sprotska kluba sa teritorije te opštine, Fudbalskog saveza Surdulica i na račun 
udruženja iz Surdulice, nakon čega su odgovorna lica navedenih pravnih subjekata, na osnovu 
fiktivnih računa za navodno pružene medicinske usluge u Specijalističkoj ordinacija izvršila 
plaćanja, čiji je faktički vlasnik lice M. S. i on je od ovako uplaćenog novca deo zadržavao za 
sebe, a deo vraćao na ruke licima N. A. i M. M. Time je na navedeni način budžet Opštine 
Surdulica oštećen za iznos od 2.450.000 dinara“, navedeno je u saopštenju. 

 

https://nova.rs/vesti/hronika/otkrivamo-medju-privedenima-zbog-korupcije-u-surdulici-i-bliski-saradnik-novice-tonceva/

